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Comitetului Central 
al Partidului Comunist Român

Mart!, 21 noiembrie a.c., s*au in» 
cheiat lucrările Plenarei Gomitetulul 
Central al Partidului Comunist Ro
mân.

1. Plenara C.G. al P.C.R. a relevat 
importanta deosebita a expunerii to
varăşului Nicolae Ceauşescu, privind 
activitatea partidului şi statului nos
tru, munca întregului popor în ve
derea înfăptuirii hotărîrilor Congre
sului al X-lea şi ale Conferinţei Na
ţionale ale P.C.R., de dezvoltare con
tinuă a economiei nationale şi ridi
care a nivelului de trai al celor ce 
muncesc. C.C. al P.C.R. şi-a însuşit 
întrutotul aprecierile, sarcinile şi o- 
rientările cuprinse în expunerea se
cretarului general a! partidului.

Comitetul Central « constatat că 
realizările obţinute în aplicarea hotă- 
rîrilor Congresului al X-lea şi ale 
Conlerinţei Naţionale ale P.C.R. con
firmă încă o dată cu puterea faptelor 
Justeţea politicii generale marxist- 
ioniniste a partidului de construire a 
societăţii socialiste, realismul preve
derilor planului cincinal, întăresc 
convingerea îa posibilitatea realizării 
prevederilor înscrise în planul de 
stat pe anul 1973, înfăptuirii cinci
nalului 1971—1975 înainte de termen.

Comitetul Central consideră nece
sar ca, în spiritul hotărîrilor Confe
rinţei Naţionale a P.C.R., să se ia in 
continuare măsuri ferme pentru per
fecţionarea conducerii întregii activi
tăţi economico-sociaie, pentru creşte
rea rolului conducător al partidului în 
toate domeniile de activitate, pentru 
aplicarea în viaţă a principiilor eticii 
şi echităţii socialiste, pentru dezvol
tarea şi adîncirea democraţiei socia
liste, prin atragerea la conducerea 
treburilor obşteşti a clasei muncitoa
re, a tuturor oamenilor muncii.

2. Plenara Comitetului Central al 
Partidului Comunist Român a aprobat 
proiectul planului de dezvoltare eco
nomică şi socială, cu propunerile de 
îmbunătăţire aduse, proiectul bugetu
lui de stat şi a decis să fie supuse 
spre legiferare Marii Adunări Naţio
nale.

Plenara a stabilit pentru toate or
ganele şi organizaţiile de partid, pen
tru ministere şi alte organe centrale, 
pentru consiliile populare sarcina de 
a acţiona cu fermitate pentru înlă
turarea lipsurilor şi deficientelor care 
dăinuie încă în activitatea economică, 
de a asigura cu toată priceperea şi 
spirit de răspundere eşalonarea judi
cioasă a sarcinilor de plan, desfăşu
rarea ritmică a producţiei şi investi
ţiilor, de a lua toate măsurile în ve
derea îndeplinirii tuturor obiective
lor şi prevederilor maximale ale pla
nului pe 1973.

In centrul eforturilor oamenilor 
muncii trebuie să stea valorificarea 
cu maximum de randament a poten
ţialului' uman şi material al societăţii, 
creşterea eficienţei economice în toa
te sectoarele de activitate, reducerea 
cheltuielilor materiale de producţie, 
ridicarea calităţii produselor.

In legătură cu aceste probleme, 
plenara a adoptat o hotărîre care va 
fi dată publicităţii.

3. Plenara a aprobat, de asemenea, 
îmbunătăţirile Ia proiectele Legii cu 
privire la dezvoltarea economico-so- 
cială planificată a României, Legii 
finanţelor si Codului Muncii, rezulta
te din propunerile oamenilor muncii 
în cadrul dezbaterii publice, care a 
avut loc după adoptarea proiectelor 
respective de către Conferinţa Naţio
nală a P.C.R. şi a hotărît ca aceste 
proiecte de legi să fie înaintate Marii 
Adunări Nationale în vederea dezba
terii şi adoptării lor.

4. Plenara C.C. al P.C.R. a aprobat 
propunerile cu privire la unele mă
suri pentru perfecţionarea activităţii 
comitetelor judeţene de partid şi con
siliilor populare judeţene şi îmbună
tăţirea controlului pe linie de partid 
şi de stat, precum si organizarea con
siliilor de control muncitoresc al ac
tivităţii economice şi sociale şi a 
comisiilor pe diferite domenii econo
mice şi a adoptat o hotărîre cores
punzătoare care se dă publicităţii.

5. Plenara a relevat cu satisfacţie 
că evenimentele, evoluţia vieţii inter
naţionale confirmă pe deplin justeţea 
politicii externe promovată de parti
dul şi statul nostru pe baza orientă
rilor stabilite de Congresul al X-lea 
şi Conferinţa Naţională ale Partidului 
Comunist Român.

Comitetul Centra! a dat o înaltă

apreciere contribuţiei deosebit de 
valoroase a secretarului general al 
partidului, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, Ia elaborarea şi înfăptui
rea politicii externe a partidului şi 
statului, activităţii sale neobosite con
sacrate instaurării unor relaţii noi 
între state, promovării destinderii şi 
colaborării, păcii şi securităţii în Eu
ropa şi pe alte continente.

Plenara a reliefat consecventa, fer
mitatea şi principialitatea cu care 
partidul şi guvernul acţionează pen
tru adîncirea prieteniei, alianţei şi 
colaborării cu toate ţările socialiste, 
pentru amplificarea relaţiilor cu sta
tele care au păşit de curind pe calea 
dezvoltării independente, cu toate 
statele lumii, fără deosebire de orin- 
duire socială.

Plenara şi-a înstişit aprecierile din 
expunerea prezentată de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu privind sarcinile 
actuale ale activităţii partidului şi 
statului pe plan extern şi a dat man
dat Comitetului Executiv al C.C. al 
P.C.R. şi guvernului român să acţio
neze cu consecvenţă in spiritul aces-

Stlmaţi tovarăşi,

Dezbaterea problemelor înscrise 
pe ordinea de zi a plenarei noastre 
a fost încheiată. In cursul lucrărilor 
acestei plenare, care au început, de 
fapt, sîmbătă — sîmbătă şi duminică 
au avut loc şedinţele unor comisii 
permanente ale Comitetului Central 
— şi au continuat ieri şi astăzi, au 
luat cuvîntu! un mare număr de to
varăşi. In cadrul comisiilor de lucru, 
constituite luni, au vorbit 162 de 
tovarăşi iar în plenul şedinţei Co
mitetului Central, 19 tovarăşi. Dacă 
avem In vedere şi pe cei 50 de to
varăşi care au vorbit în cadrul co
misiilor permanente ale C.C., rezul
tă că plenara noastră a avut dimen
siunile unui adevărat congres. A- 
ceasta a permis plenarei să dezbată' 
pe larg şi să analizeze în profunzime 
problemele înscrise îa ordinea de 
zi, să stabilească măsuri corespun
zătoare pentru înfăptuirea in bune 
condiţiuni a sarcinilor ce ne stau în 
faţă.

In. centrai dezbaterilor, aţii în co
misii, cit şi în plenară, s-au aflat 
problemele pianului pe anul 1973.V 
Prin tot ceea ce s-a spus aici, pre
cum şi prin aprobarea proiectului de 
hotărîre, plenara, participanţii la 
lucrările plenarei •— în număr de 
860 — au aprobat în unanimitate pla
nul, programul de activitate pentru 
anul viitor. Avem de îndeplinit sar
cini mari. Aceasta cere eforturi in
tense din partea tuturor organelor şi 
organizaţiilor de partid, a conduce
rilor tuturor întreprinderilor şi mi
nisterelor, din partea tuturor oameni
lor muncii. Trebuie spus, totodată, 
că dispunem de o bază materială bu
nă, de cadre capabile pentru a puţea 
îndeplini in condiţiuni corespunză
toare aceste sarcini.

Vreau să menţionez încă o dată că 
prevederile de plan stabilite pe mi
nistere, pe centrale sínt obligatorii, 
iar contraicteie economice nu pot în
locui sarcinile de plan. Ministerele, 
Comitetul de Stat al Planificării, ce
lelalte organe economice au sarcina 
să defalce obligaţiile planului de stat 
pe centrale şi întreprinderi. Trebuie 
înţeles că aceste sarcini nu sínt be
nevole. Toate întreprinderile au o- 
bligaţia să contracteze şi să înde
plinească acele sarcini şj acele pro
duse înscrise în plan de către mi
nister, de către Comitetul de Stat al 
Planificării. De ce insist âsuipra aces
tei probleme? Pentru că am consta
tat că unii tovarăşi — ce-i drept pu
ţini la număr —, în dorinţa de a-şi 
face viaţa mai uşoară, cînd primesc 
sarcini mai grele spun că au con
tractat deja cu anumiţi beneficiari 
lucrări mai simple, cS au ocupat ca
pacitatea de producţie şi, ca ' atare,

tei expuneri, care corespunde hotă
rîrilor adoptate de Congresul al X-lea 
şi Conferinţa Naţională ale partidului.

Salutînd apropiata deschidere la 
Helsinki a lucrărilor pregătitoare 
multilaterale ale conferinţei genera 1- 
europene pentru securitate şi cola
borare, Plenara a stabilit că, în mo
mentul de faţă, o preocupare centrală 
a partidului şi statului trebuie să fie 
realizarea securităţii europene, parti
ciparea activă a României la pregă
tirea şi desfăşurarea conferinţei ge- 
neral-europene in toate fazele şi eta
pele, dezvoltarea unui climat de pace 
şi colaborare pe continent.

Plenara C.C. al P.C.R. şi-a manifes
tat profunda satisfacţie pentru fap
tul că România, prin întreaga sa ac
tivitate desfăşurată pe plan interna
ţional în ultimii ani, a adus o con
tribuţie preţioasă ia realizarea des
tinderii şi colaborării in Europa, la 
crearea condiţiilor pentru trecerea la 
pregătirea conferinţei generai-euro- 
pene. Pe această linie se înscrie si 
recenta semnare a declaraţiilor so
lemne comune de către România cu

nu mai pot produce utilajele şi ma
şinii« de o tehnicitate mai complexă 
car« li se cer şi de car« are nevoie 
economia naţională. Trebuie să se 
înţeleagă că nimeni nu are voie să 
contracteze pină cînd nu a asigurat 
capacităţile necesare fabricării pro
duselor stabilite în plan. Numai du
pă ce au asigurat realizarea tuturor 
obligaţiilor de plan şi mai rămîn ca
pacităţi disponibile, întreprinderile 
se mai pot adresa altor beneficiari. 
Nu pentru a ocoli sarcinile comple
xe de producţie am creat uzine mo
derne constructoare de maşini, ci 
pentru a realiza utilajele de care a- 
vem nevoie. Acest lucru vreau să 
fie bine înţeles de către toată lumea. 
Este greşit să se creadă că legea 
contractelor exclude obligaţia înde
plinirii sarcinilor de plan, că fieca
re poate contracta ce vrea, ce poate 
realiza mai uşor, făcindu-şi astfel 
viaţa mai uşoară. Fiecare întreprin
dere trebuie să producă ceea ce se 
stabileşte prin plan, corespunzător 
cerinţelor economice generale. M-ain 
referit în special la industria con
strucţiilor de maşini pentru că aici 
problemele sínt mai complicate, dar 
problema este valabilă şi în metalur
gie, în industria chimică, in trans
porturi, în industria uşoară şi în ce
lelalte ramuri.

In ce . priveşte ansamblul proble
melor discutate în plenară, nu con
sider necesar să mai mă opresc asu
pra lor. Esenţial este acum să tre
cem, pină îa sfîrşitul anului acesta, 
la buna aşezare a planului pe 1973, 
pe trimestre şi pe luni. Accentul tre
buie pus pe primele luni, nu pe ulti
mele. Trebuie încărcate la maximum, 
lunile ianuarie, februarie, martie, şi 
nu lăsate sarcinile mai grele pentru 
septembrie, octombrie, noiembrie şi 
decembrie. De obicei, ar trebui ca 
la 15 decembrie să încheiem planul 
pe anul in curs pentru a putea pre
găti din vreme producţia pentru a- 
n.ul viitor. Pentru construcţiile de ma
şini, am stabilit astăzi ca eşalonarea 
să se facă în aşa fel incit tot ceea 
ce trebuie livrat pentru 1973 să se 
termine la 15 decembrie 1973, ast
fel ca ultimele 15 zile ale anului să 
fie folosite pentru pregătirea pro
ducţiei anului 1974. Aceasta este va
labil şi pentru celelalte ministere. 
Practic, ar trebui ca la 15 decem
brie să terminăm şi livrarea produc
ţiei de export pentru anul în curs 
urmînd ca tot ceea ce producem în 
continuare să fie livrat pentru anul 
următor. Totodată, să luăm măsuri 
pentru a asigura din prima lună un 
ritm corespunzător, o eşalonare co
respunzătoare a producţiei, a inves
tiţiilor, a tuturor activităţilor econo-

Belgia şi cu Luxemburg, documente 
— de o înaltă semnificaţie atit pentru 
ţările semnatare, cit şi pentru rapor
turile viitoare dintre ţările europene, 
care confirmă posibilitatea dezvoltă
rii unor relaţii largi între toate sta
tele, indiferent de orînduirea lor so
cială, pe baza egalităţii în drepturi 
şi respectului mutual al independen
ţei şi suveranităţii naţionale.

Plenara' a stabilit ca reprezentanţii 
României să acţioneze pentru ca vii
toarea conferinţă general-europeană 
să consfinţească intr-un document, 
semnat de toate ţările participante, 
principiile care trebuie să stea Ia 
baza relaţiilor dintre toate statele 
europene şi anume: egalitatea în 
drepturi, respectul reciproc al inde
pendenţei si suveranităţii naţionale, 
neamestecul în treburile interne, a- 
vantajul reciproc, renunţarea la forţă 
şi la ameninţarea cu forţa în rapor
turile interstatale.

Reprezentanţii României vor milita 
ca această conferinţă să adopte mă-

(Gontinuare in pag. •  111-»)

mice. Să facem aceasta prin plan, să 
nu mai lăsăm ca fiecare minister să 
procedeze cum doreşte.

Rog să se aplice, de asemenea, cu 
stricteţe hotărârile Congresului şi 
Conferinţei Naţionale privind! asigu
rarea livrării cu prioritate a produc
ţiei pentru export. Fiecare întreprin
dere trebuie să producă pentru sa
tisfacerea cerinţelor pieţei, iar ex
portul este o necesitate a progre
sului general al ţării. Acest lucru 
trebuie înţeles de către toţi cei care 
conduc un sector de activitate eco
nomica, o întreprindere, o unitate 
de producţie. In acest sens trebuie 
acţionat!

Există toate premisele ca planul 
pe anul 1973 să fie realizat in bune 
condiţiuni. Aşa cum au menţionat 
mai mulţi tovarăşi, se poate socoti 
că 1973 va fi un an hotărîtor pentru 
întregul cincinal, atit în ce priveşte 
realizarea noilor capacităţi de pro
ducţie,cit şi, în general, în îndeplini
rea obiectivelor economice. Dacă 
vom realiza în bune condiţiuni tot 
ceea ce ne-am propus pentru 1973, 
dacă vom pune neîntirziat mai multă 
ordine în activitatea economică vom 
avea siguranţa dpiină că prevederile 
de plan pentru ceilalţi ani ai cinci
nalului vor fi realizate cu succes.

Avem mai mult de o lună pină Ia 
sfîrşitul anului acesta şi trebuie 
spus că mai sínt încă multe de fă
cut pentru realizarea în bune con- 
diţiund a planului. Este necesar să 
fie luate toate măsurile pentru înde
plinirea planului pe acest an îa toţi 
indicatorii şi, totodată, pentru trece
rea la pregătirea, în condiţiuni cit 
mai corespunzătoare, a planului pe 
anul 1973.

îmi exprim. convingerea că toţi 
participanţii vor merge acasă cu ho- 
tărirea de a lua — împreună cu co
mitetele judeţene de partid, cu orga
nizaţiile de partid, cu conducerile 
colectivelor din unităţile economice, 
cu oamenii muncii din toate sectoa
rele — măsuri energice şi eficace 
pentru îndeplinirea în bune condd- 
ţiuni a sarcinilor stabilite de plena
ră. Slut convins că planul pe 1973 
va fi realizat cu succes, că la plenara 
de la sfirşitul anului 1973 vom pu
tea constata ou satisfacţie înfăptui-' 
rea şi depăşirea tuturor obiectivelor 
şi sarcinilor pe care ni le-am pro
pus.

Cu aceste gînduri urez tuturor oa
menilor muncii, comuniştilor, dum
neavoastră tuturor, succes. în muncă 
şi multă sănătate!

(Aplauze puternice, prelungite. 
Participanţii la plenară ovaţionează 
îndelung pentru Partidului Comunist 
Român, pentru conducerea sa, pentru 
secretând general ai partidului, to
varăşul Nicolae Ceauşescu).

Cuvîntul tovarăşului
NICOLAE CEAUŞESCU
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Un nou
tip de oţel 
inait aliat

După îndelungate încercări, un 
colectiv alcătuit din inginerii 
Virgil Taus, Bogdan Dovalciuc, 
Lucian Tripşa şi Nicolae Akly 
de la uzina „Independenţa“ din 
Sibiu a reuşit să obţină un nou 
tip de oţel înalt aliat şi să ela
boreze o tehnologie originală şi 
eficientă de turnare a acestuia. 
Noul tip de oţel se foloseşte la 
confecţionarea tuburilor radian
te, parte componentă importantă 
a modemelor cuptoare de tra
tament termic pe care le pro
duce uzina sibiană.

Probele la care a fost supus 
primul lot de o sută de tuburi 
realizate astfel au dovedit echi
tatea excelentă a noului tip de 
oţel realizat de inginerii sibieni. 
El a şi fost asimilat în produc-' 
ţie, ceea ce va aduce uzinei, prin 
renunţarea la importul tuburi
lor, economii anuale de ordinul 
milioanelor de lei valută.

Acesta este cel de-al nouălea 
tip de oţel superior asimilat pină 
acum în producţie de metalur- 
giştii de la cunoscuta uzină si
biană. începind din anul viitor, 
odată cu punerea în funcţiune 
a unui nou obiectiv de mare ca
pacitate, aflat acum in construc
ţie, producţia de oţeluri va creş
te aici de peste două ori.

In actuala etapă, colectivul de 
muncă al fabricii ..Flamura roşie“ 
Sibiu continuă să-şi sporească ac
ţiunile şi preocupările, dornic să 
întâmpine aşa cum se cuvine ani
versarea republicii.

Din fiecare secţie şi atelier se 
raportează zilnic noi realizări 
semnificative. Zilnic pe panoul 
de onoare al întrecerii ce se des
făşoară în cinstea împlinirii unui 
sfert de veac de la proclamarea 
republicii, apar noi nume de 
muncitori care s-au evidenţiat, 
formaţii de lucru şi colective ca
re şi-au depăşit propriile angaja
mente.

Jjjg Din cadrul secţiei metal I, prin
tre mulţi alţii oare s-au evidenţiat, 
la loc de cinste şn află formaţia de 
lucru de la portbobina suspendată. In 
frunte c-u comunistul Torna Măhăra, 
colectivul de aici şi-a înscris în cen
tul economiilor realizate pe baza an
gajamentelor luate în cinstea aniver
sării republicii cantitatea de 1 065 kg 
aliaj de zinc pentru turnat sub pre
siune, din care :;e pot executa în plus 
37 mii manşoţtne necesare ja asambla
rea portbobinei.

B La secţia stilouri, una din nume
roasele realizări este punerea în fa
bricaţie de serie mare a două noi mo
dele de flori din material plastic: ra
mura de amandă în diferite nuanţe 
de ouilörd şj ramura de margaretă săl
batică, ambele sortimente cu perfor-

De pildă, echipa condusă de to
varăşul Savamtin Tarta din sec
ţia metal II, prin hărnicia de care 
a dat dovadă, raporta încă din 
prima decadă a lunii noiembrie 

realizarea planului de produc
ţie pe întregul an. Pentru buna 
îndeplinire a angajamentului 
sporit recent de către colectivul 
întreprinderii, muncitorii din sub- 
ordinea maistrului Sa van tin Tar
ta au stabilit să producă, peste 
prevederile anuale ale pionului, 
cantitatea de 1 0  tone garnhi«-' de 
eard'ă rigidă de cea mai buna ca
litate.

manţe calitative superioare. In cina- 
tea aniversării republicii, mir •.'tivul 
secţiei a realizat şi o noua trusă d* 
creioane cu fibră în şase culori, tru
să denumită „Sestet“ şi se pregăteşte 
să pună în fabricaţie Un nou model cit 
creion cu fibră „Presto".

Jgj In scopul creşterii productivităţii 
muncii la secţia termoplaste, un grop
de muncitori şi tehnicieni a stabilit 
o asemenea tehnologie de fabricaţie 1» 
cane ta C 14 pentru industria textilă, 
incit eliminarea produsului după ope
raţia de injectare se efectuează au
tomat. Ca urmare, nu mai sínt nece
sare dispozitive ajutătoare, electro-bi- 
draolice. Calitatea este radical îmbu
nătăţită şi s-a redus mult efortul fi
zic al muncitorului. Cu noul sistem 
de iuoru se realizează in cinci zile 
tot aitîlt cit se obţinea In trecut în 15
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îm p l in i r i lo r

energeticii

acestui uriaş

Primul hidroagregat al Centra
lei electrice Ciunget-Lotru a fost 
racordat Ia sistemul energetic na
ţional. Anunţînd acest eveniment, 
petrecut cu multe zile mai de
vreme decit era planificat, con
structorii, montorii şi energeticie- 
nii de pe Lotru înscriu în cronica 
acestei mari zidiri Industriale cel 
mai important moment din istoria 
sa.

Totodată, acest eveniment, a că
rei însemnătate se relevă la scara 
amplă a dinamicei noastre econo
mii naţionale, reprezintă şi pentru 
mulţi oameni ai muncii din jude
ţul Sibiu un prilej de justificată 
mîndrie. Folosim 
acest nimerit pri
lej pentru a re
aminti acum câte
va din elementele 
care definesc pre
stigioasa partici
pare sibiană la 
construcţia aces
tui obieotiv de 
primă importanţă 
româneşti.

Deşi perimetrul 
şantier, care se întinde pe trei 
sutimi din întreaga supraiaţă a 
ţării, îmbrăţişează şi o parte din 
munţii judeţului Sibiu, brăzdaţi de 
cîteva din cele 87 de pîriuri care 
îşi vor aduna puterea în imensul 
lac intramontan de Ia Vidra, pre
zenţa sibiană în peisajul acestei 
construcţii este departe de a fi 
doar de natură geografică.

Chiar în ajunul punerii în func
ţiune a primei turbine am întilnil 
la Ciungei o echipă a întreprin
derii de reţele electrice din Sibiu, 
căreia îi revine misiunea de răs
pundere de a asigura exploatarea 
in bune condiţii a liniei electrice 
de evacuare a puterii noii cen
trale. Oamenii din echipa lui Gh. 
Moldovan au lucrat aici, in miez 
de noapte, cîteva ore în şir pen
tru a racorda linia la staţia cen
tralei şi pentru a grăbi şi în acest 
fel racordarea agregatului la sis
temul energetic naţional.

Acest episod, deşi întrutotul 
semnificativ pentru ritmul muncii 
de pe întregul şantier, reprezintă 
totuşi doar un singur moment ,al 
participării sibiene despre care 
vorbim. Ea a fost marcată, încă 
de la începutul lucrării, prin exe
cutarea unei linii de alimentare a

şantierului cu energie produsă la 
Sadu V şi prin construcţia unor 
linii provizorii in lungime de a- 
proape 200 km. Acestora li s-a 
adăugat spre sfîrşitul acestui an, 
înainte de termen, o construcţie, 
de data aceasta definitivă, consi
derată drept una din cele mai 
spectaculoase lucrări de acest gen 
din ţară. Este vorba despre magi
strala electrică aeriană de 220 kV 
Lotru—Sibiu, executată, după cum 
se ştie, de un colectiv fruntaş al 
întreprinderii „Electromontaj" din 
Sibiu.

Adresind energeticieniior sibieni
felicitările pe care le merită din 

plin, nu putem 
uita nici de o altă 
contribuţie cu to
tul remarcabilă a 
industriei sibiene 
ia înălţarea ma
rii hidrocentrale. 
Ne gîndim la per
formanţa colecti
vului de muncă 

de la cazangeria uzinei „Indepen
denţa*, care a executat virolele 
blindajului metalic al conductei 
forţate, o lucrare executată în 
„premieră absolută".

— Am instalat pină acum peste 
10  0 0 0  tone de echipament tehnic, 
în cea mai mare parte de pro
ducţie românească — ne-a spus 
Mircea Prelipceanu, şeful şantie
rului „Energomontaj" de ia Ciun
gei. Uzina „Independenţa" şi-a a- 
dus la aceasta o contribuţie de 
mare importanţă. Dacă vă amin
tiţi, noi am trimis la vremea res
pectivă colectivului sibîan o scri
soare de mulţumiri pentru felul 
cum au onorat acest contract şi 
am elogiat calitatea virolelor. Aş 
sublinia că felul în care am con
lucrat cu uzina sibiană îl consider 
un model de colaborare între în
treprinderi socialiste.

Pe Lotru, întrecerea continuă.
Cel mai important eveniment de 

pină acum din istoria acestei cen
trale anunţă totodată succesele 
de mime, prefigurate în angaja
mentul asumat de constructori de 
a da în funcţiune cea mai mare 
hidrocentrală de pe rîurile interi
oare ale ţării, la întreaga ei pu
tere, cu un semestru în avans faţă 
de termenul planificat.

I. NICOLESCU
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zile <1<* lucru, adică cu două mu» ;« 
sută mai mult.

B Din secţia termorigide se află pe
panoul celor evidenţiaţi în întrecere, 
formaţia de lucru din compartimentul 
pichere, care, după o susţinută activi
tate productivă, se află in avans la 
saroina de plan. anuală. Pe lingă pre
gătirile efectuate de pe acum pentru 
producţia anului viitor, muncitorii si 
tehnicienii din această formaţie v or 
executa pină la finele anului 1972, 
comenzi suplimentare solicitate de că
tre beneficiarii din industria textilă.

B La secţia tuburi textile, c» «
preocupare de seamă în domeniul spo
ririi eficienţei economice pentru de
păşirea angajamentelor luate in cins
tea aniversării republicii, de curind a 
fost montat şi dat im folosinţă cei de 
a] şaptelea cuptor electric rotativ de 
uscat ţevi din hirtie, astfel că în pre
zent producţia celor şapte maşini de 
confecţionat ţevj la care s-au adaptat 
cuptoarele, ca urmare a procesului 
modern şi operativ de uscare, este mai 
bună calitativ şi fără pierderi de ma
teriale. Totodată automatizarea intro
dusă p-rin darea in folosinţă a cup
toarelor respective reduce considera
bil efortul fizic depus de muncitori.
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Un adevăr unanim acceptat: în
făptuirea obiectivelor economice, 
condiţie fundamentală a progre
sului societăţii, nu este numaj o 
problemă a unităţilor industriale. 
Cunoaşterea acestor probleme in 
dimensiunea aspectelor concrete 
din fiecare localitate este o sar
cină de prim ordin a tuturor fac
torilor care intră, într-un fel sau 
altul, în conul de lumină al răs
punderilor educative. Desigur, 
aici, instituţia de cultură, ca prin
cipal factor de formare a conşti
inţei socialiste a maselor, îşi de
fineşte un loc al său d'e primă 
semnificaţie. Ofensiva sa neîntre
ruptă în perime-

tură din Cisnădie, und'e s-a con
stituit o bogată colecţie de diplo
me ca urmare a prezenţei auto
ritare a instituţiei în linie artis
tică, faptul acesta nu e văzut uni
lateral, ca un paravan plantat 
pentru a scuza dezinteresul faţă 
de problemele de mare răspun
dere ale educaţiei nemijlocite. 
Dimpotrivă, oamenii recunosc 
deschis că dacă la un moment dat 
activitatea artistică apărea ca do
meniu absolut de manifestare a 
posibilităţilor instituţiei, acum 
centrul de greutate este mutat 
simţitor în frontul educaţiei eco
nomice, politice, sociale şi cultu-

trul educaţiei so
ciale nu se poate 
închipui ca o ao- 
ţiune în planuri 
abstracte, genera
le, teoretice, fără 
angajări concrete 
în problematica 
specifică a mediu
lui social în care 
trăieşte instituţia 
şi, în această per
spectivă, în pri
mul rînd în pro
blematica econo
mică a localităţi
lor, Ar fi un non sens concepe
rea unei ofensive formate negli- 
jind conţinutul problematicii so- 
cial-economice care preocupă in 
gradul cel mai înalt interesul popu
laţiei. Iar o slujire eficientă a 
mediilor sociale nu se poate face 
decit pornind de la nevoile spi
rituale locale, de la problematica 
ce incită în mod concret conştiin
ţa publică. Nu facem nici o des
coperire observînd compoziţia 
unei asemenea hărţi de raporturi 
şi de determinări, dar subliniem 
încă o dată adevărul elementar 
că susţinerea Şi impulsionarea fe
nomenelor economice locale este 
o datorie de onoare pentru ca
sele de cultură şi pentru clubu
rile muncitoreşti, pentru căminele 
culturale din oraşele şi satele 
judeţului.

Ridicată în cîţiva ani la presti
giul unei puternice forţe artistice 
în judeţ şi în afara graniţelor 
judeţului prin colaborări stator
nicite cu numeroase unităţi cul
turale din ţară, Casa de cultură 
a sindicatelor din Cisnădie se re
marcă şi prin oportunitatea cu 
care se menţine în contact cu via
ţa economică a localităţii, prin 
supleţea cu care colaborează cu 
conducerile tehnico-administrative 
cu organizaţiile de partid, cu or
ganizaţiile de sindicat şi de tine
ret din întreprinderile cisnădiene, 
acordîndu-le un concurs calificat 
la determinarea unor atitudini d'e 
masă în sprijinul programului de 
dezvoltare economică a oraşului. 
O primă constatare cu grad de 
generalitate: e îmbucurător să 
constaţi că aici, la Casa de cui-

I K S T I T im  Dl CIUTDBÂ

Unul, „Norme şi conduita în ca
litatea produselor industriale“ (di
rector de curs ing. Dorin Gligor), 
a dezbătut aspecte ale conceptu
lui, caracteristicilor şi funcţia de 
calitate, modul şi mijloacele de 
determinare a calităţii produse
lor, uimind să abordez« în viitor 
şi alte înfăţişări ale temei, întot
deauna cu referiri precise la ori
zontul concret de cunoştinţe ale 
auditoriului, cu referiri la aspecte 
din diferitele unităti economice
cisnădiene. Altul, „Pentru o teh
nică avansată în conducerea pro
cesului de producţie“ (director de 
curs ing. loan Avram) a discutat 
____________ pînă acum aspec

te ale personali
tăţii maistrului în 
producţie şi în
semnătatea înfăp
tuirii cincinalului 
în patru ani şi 
jumătate, urmînd 
să se deschidă în 
continuare cursul: 
probleme referi
toare la ritmicita-

rale, casa de cultură, fără a ne
glija dimensiunea strict artistică 
a activităţii sale, apropiindu-se 
astfel mai mult de profilul înda
toririlor sale specifice.

— Poate că cu ani în urmă, ne 
mărturisea Octavian Negrea, di
rectorul instituţiei, posibilităţile 
reale de a cunoaşte şi de a de
termina influenta în viaţa econo
mică a localităţii şi a diferitelor 
întreprinderi erau foarte limitate 
datorită unor relaţii politice şi 
administrative superficiale şi în- 
tîmplătoare între factorii cu răs
punderi educative din unităţile 
economice şi din instituţiile cul
turale. Acum însă, prin întărirea 
statutului politic al activităţii cul
turale, prin antrenarea directoru
lui Casei de . cultură, în mod con
cret, direct în răspunderea de con
ducător al activităţii de partid 
în frontul propagandei, desigur că 
perspectiva, acestor raporturi s-a 
schimbat în mod simţitor. Institu
ţia culturală este mai bine infor
mată asupra problemelor economi
ce şi sociale din fabrici, din co
lectivele muncitoreşti, se află în 
posibilitatea de a intra în acţiune 
operativ şi eficace, îndeplinin- 
du-şi astfel mai bine misiunea 
educativă încredinţată de partid.

Intr-adevăr, agenda de lucru a 
Casei de cultură confirmă această 
realitate, cuprinzîncî numeroase 
activităţi organizate în intimpina- 
rea unor necesităţi educative re
simţite în întreprinderi. Universi
tatea populară, bunăoară, şi-a 
programat trei cursuri speciale în
dreptate spre universul producţiei, 
conduse de . cadre competente în 
domeniile temelor respective.

te şi la inovaţii, 
la reducerea con
sumurilor de ma-

____________  terii prime, ma-
teriale şi energie, 
la ridicarea ca

lificării şi la determinantele cali
tăţii produselor, abordînd şi aici 
problematica în funcţie de anu
mite date furnizate de unităţile 
economice locale. Cel de al trei
lea curs special, „Tehnica dece
niului al VHl-lea“ (director de • 
curs ing. Ilié Gh. Ionescu), face 
o incursiune antrenantă în struc
tura materiilor prime, in tehnolo
giile de producţie ale viitorului, 
investigînd mai cu seamă posi
bilităţile raportate la etapa anilor 
1975—1980.

Apropierea casei de cultură de 
viata unităţilor are loc, desigur 
într-o multitudine de forme. Din
tre ele cităm aici sistemul dezba
terilor şi al meselor rotunde or
ganizate cu factori de răspundere 
din unităţi (spre exemplu masa 
rotundă „Maşini şi utilaje cu ac
tivitate la capacitatea maximă“, 
sau dezbaterea cu tinerii pe tema 
„Respectul faţă de propria profe
sie“) la care s-au angajat dialo
guri vii, concrete, care au dezvă
luit numeroase rezerve de îm
bunătăţire a proceselor economice 
din unităţi, cauzele care favori
zează rămîneri sub normă in rîn- 
dul tinerilor, cauze ale apariţiei 
unor lucrări de slabă calitate. De 
altfel, instituţia care a prilejuit 
această investigaţie, Casa de cul
tură a sindicatelor din Cisnădie 
se află intr-o fază avansată cu 
experimentarea unei iniţiative 
deosebit d'e interesante privind 
stimularea legăturilor cu unităţile 
economice, iniţiativă asupra căre
ia vom reveni.

roN rru
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[ Măsuri speciale |
I pentru păstrarea cartofilor 
I de sămîntă

Condiţiile deosebite din această 
toamnă determină aplicarea unor 
măsuri speciale pentru asigurarea 
necesarului de cartofi de sămîn
tă pentru unităţile agricole din 
judeţul nostru. Recoltarea a fost 
efectuată pe ploaie, în condiţii 
deosebit de grele, depozitarea ma
terialului semincer efectuindu-se, 
în multe unităţi, necorespunză
tor.

In primăvara anului 1973, în 
cooperativele agricole urmează a 
fi plantaţi cartofi pe 5 600 hectare, 
ceea ce înseamnă un necesar de 
18 0 0 0  tone tuberculi-material se
mincer. Această cantitate este a- 
sigurată. Importantă însă este păs
trarea ei. Pentru atingerea aces
tui deziderat major se impune a- 
plicareia unor măsuri mai deose
bite.

In primul rînd acolo unde tn- 
silozarea cartofilor de sămîntă s-a 
efectuat corect, trebuie să se con
troleze periodic starea de păstra
re, pentru a se depista şi înlătura
din timp focarele de infecţie care 
pot să apară.

In unităţile unde insilozarea nu 
s-a executat corect este necesar

să se intervină de urgenţă cu re- 
sortarea tuberculilor, reamiplasa- 
rea locurilor de depozitare, pentru 
ca orice pagubă să fie prevenită 
în mod eficient.

Se impune redimensionarea si
lozurilor, aşa incit acestea să cu
prindă maximum 10 tone. După 
resortarea tuberculilor, materia
lul semincer să fie depozitat In 
silozuri cu maximum 1 m lăţime. 
Canalul longitudinal de aerisire 
să aibă 25/25 cm, iar din 2 în 2 
metrj să existe guri de aerisire. 
Aceste silozuri să fie acoperite 
cu un strat de minimum 60 cm 
paie uscate, după care se va a- 
şeza un strat de cca 40 cm pă- 
mînt. Coama silozului va rămîne 
neacopsrită cu pămînt atunci cînd 
temperatura aerului este peste 
zero grade Celsius.

Pentru depozitarea în pivniţe se 
va avea în vedere ca stratul de 
cartofi să nu depăşească 60 cm. 
De asemenea, se vor asigura guri 
de aerisire la fiecaTe 10 mp.

In cazul în care unităţile nu 
dispun de spaţii corespunzătoare 
de depozitare, se recomandă re
partizarea materialului semincer

la membrii cooperatori cu formele 
legale întocmite, în funcţie de sar
cinile fiecăruia în cadrul acordu
lui global.

Specialiştilor agronomi le re
vine sarcina de a efectua un con
trol riguros asupra modului de 
păstrare a cartofilor de săminţă, 
punînd la punct evidenţa în regis
tre speciale. Din trei In trei zile 
să se efectueze controlul la locu
rile de depozitare pentru a se
depista la timp şi a se interveni 
în caz de infecţie. Atenţie deose
bită să se acorde materialului se
mincer primit din alte judeţe.

Consiliile populare comunale 
au datoria de a sprijini conduce
rile cooperativelor agricole în de
pistarea locurilor propice pentru 
depozitare. Responsabilitatea «fi
gurării cartofilor de săminţă esle 
majoră, rezolvării acestei proble
m e  trebuie să i se canalizeze în
tregul efort al tuturor factorilor 
de răspundere din mediul rural.

Ing. AL. PETRUŢA
director adjunct al Direcţiei 

generale judeţene a agriculturiis-a executat corect este necesar partizarea materialului semincer - -a------  J

22 NOIEMBRIE
•  1869 — S-a născut scriitorul fran

cez Andre Gide (m. 19.11.1951).
•  R.S.F. Iugoslavia — 1942 — a fost 

creată Organizaţia de Pionieri (30 de 
ani).

•  1916 — A murit scriitorul ameri
can Jack London (n. 12.1.1876).

0  Se împlinesc 95 de ani de la naş
terea poetului maghiar Ady Endre (m. 
1919).

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comuni

că: vreme relativ umedă cu cerul mai 
mult noros. Temporar, vor cădea pre
cipitaţii sub formă de ploaie. Vîntul 
va sufla slab din sectorul sud-estic. 
Minimele vor fi cuprinse între zero 
şi plus 2 grade, iar maximele vor os
cila între 10 şi 12 grade.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Mania grandorii 

(orele 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 19,00; 
21,00); ARTA: Vedere de pe pod (o- 
rele 9,30; 11,45; 14,00; 16,15; 18,30; 
(20,45); TINERETULUI; Pentru că sa

iubesc (orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 
18,30; 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL) Creierul
(orele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 19,30; 
21,15); TINERETULUI: Marea spe
ranţă albă (orele 10,00; 16,30; 18,30; 
20,30).

CISNĂDIE: POPULAR; Mihai Vi
teazul, seriile 1 şi II (orele 10,30 şi

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Neînfricatul Gyula vara şi iarna (o-
rele 18,00 Şi 20 ,00).

COPŞA MICA: POPULAR: Cea mai 
frumoasă soţie (orele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Micul scăldător 
(orele 18,00 şi 20 ,00).

BAZNA-BAI; Atunci i-am condam
nat pe toţi la moarte (orele 17,00 şi 
19,00).18,00).

Cadru din filmul MAMA GRANDORII
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Secţia decor a fabricii „Sticla" Avrig

A V-a sesiune de comunicări ia societatea 
literară şi ştiinţifică a elevilor de ia Liceul 

„Gheorghe Lazăr“ Sibiu
înaintată în 1968, pentru a înnoda firniß unei valoroase traditn a liceului 

nostru, societatea literară si ştiinţifică are în proaramul său o sesiune anuală 
de comunicări în cercurile pe specialităţi pe care societatea le coordonează. In 
perioada 8—16 noiembrie 1972 s-a desfăşurat cea de-a V-a sesiune. Cercurile 
de literatură română, chimie, fizică si matematică au prezentat comunicări re
prezentáld eseuri, sinteze privind creaţia unor poeţi contemporani ÍG. Bacovia, 
L. Biacja, Radu Stanca, Ana Blandiana), fraamente din lucrările de an ale ele
vilor din clasele speciale de chimie, fizică si matematica, precum si note si 
Generalizări ale unor probleme efectuate de elevii din clasele reale.

Din cercul de literatură română subliniem momentul comemorativ. Radu 
Stanca, cu prilejul împlinirii a zece ani de la moartea poetului, realizat de 
elevii anului III-E, secţia umanistă, care au urmărit evocarea personalităţii 
multilaterale a poetului si dramaturgului sibian.Cele mai multe comunicări din cercul de chimie si fizică au fost realizate 
pe marainea lucrărilor efectuate în fabrici si uzine, în laboratoare uzinale ale 
unor instituţii medicale sau alimentare, unde elevii au făcut încercări, determinări. au aplicat si si-au îmboqătit cunoştinţele teoretice. Dintre acestea amin
tim fabrica „Sticla" Avriq, „Faianţa", Siahisoara. „Vitrometan" Mediaş.

în cercul de matematică expunerile s-au referit în cea mai mare parte la 
adîncirea unor probleme din Gazeta matematică seria B. în sensul Generalizării 
si aplicabilităţii rezultatelor la tipuri de probleme.

S-a remarcat la această sesiune prezenta unui număr considerabil de elevi 
interesaţi, cit si o competentă îndrumare a profesorilor rle specialitate.A V-a sesiune de comunicări, tinută într-un cadru festiv, a creat în rindul 
tuturor elevilor din liceu o atmosferă de interes qeneral. nl,_OICADProf. C. PJb 1 Kl.ŞUK

Sărbătorirea centenarului 
Staţiei C.F.R. Sibiu

Cu prilejul aniversării centena
rului dării în exploatare a Staţiei 
C.F.R. Sibiu şi a liniei ferate Sibiu 
—Copşa Mică, joi după-amiază va 
avea loc o festivitate omagială. Cu 
acest prilej, în staţia C F.R. din 
centrul de judeţ va avea loc, la 
ora 17, primirea festivă a unui

tren inaugural. In continuarea pro
gramului întocmit de comitetul de 
organizare, la ora 17,30, la clubul 
C.F.R., va avea loc vernisajul unei 
expoziţii de fotografii şi grafice, o 
expunere privind istoricul staţiei 
Sibiu şi a liniei Copşa—Sibiu şi un 
bogat program artistic dedicat de 
formaţiile clubului, evenimentului

S P O R T •  m

Micşorarea consumuri
lor specifice — preocu

pare cons
a întregului colectiv

Sínt cunoscute eforturile tuturor co
lectivelor de muncă pentru îndeplini
rea şi depăşirea sarcinilor de plan, 
pentru accelerarea ritmului realizări
lor. Aceste eforturi sirat coordonate in 
acelaşi timp in direcţia gospodăririi 
judicioase a bazei t eh nico-materiale, 
reflectate în continua reducere a pre
ţului de cost, mai ales prin reducerea 
cheltuielilor materiale de producţie.

In acest context, colectivul de mun
că al fabricii „7 Noiembrie“ din Si
biu a desfăşurat de-a lungul întregu
lui an o activitate multilaterală. O- 
biectdvul principal l-a constituit redu
cerea preţului de cost la sortimentele 
de ciorapi din fire sintetice, prin mic
şorarea consumului specific de mate
rie primă. Pentru a se obţine rezulta
te eficiente, această acţiune a fost du
să în următoarele direcţii: micşorarea 
deşeurilor tehnice şi tehnologice, re- 
proiectarea produselor, îmbunătăţirea 
condiţiilor de microclimat in cadrul 
atelierului de tricotat, dotat cu maşini 
circulare cu cilindru şi disc şi altele.

în cele oe urmează nie-am propus 
să prezentăm cite va din preocupările 
şi realizările colec
tivului nostru în 
direcţia reducerii 
consumurilor spe
cifice, una din 
principalele căi de 
micşorare a cheltuielilor materiale de 
producţie.

Pornindu-se de la o situaţie de micro
climat necorespunzătoare, existentă în 
atelierul de tricotat, după un studiu, 
s-au luat măsurile necesare. De fapt, 
în ce constă această situaţie? Datori
tă degajărilor de temperatură proveni
te de la maşinile circulare automate cu 
cilindru şi disc, cit şi datorită radia
ţiei solare, in atelierul amintit tem
peratura era, în medie între 32—34 
grade C în anotimpul rece şi 42—45 
grade C în anotimpul călduros, tem
peratură care crea implicit o umidita
te relativă a aerului destul de scăzută 
— 25—30 la sută. Aceste condiţii de 
microclimat, necorespunzătoare pro
cesului tehnologic de tricotare a ciora
pilor din fire poliamidice, au prezen
tat o serie de dezavantaje. Au favo
rizat, astfel, apariţia electricităţii sta
tice în ciorapi, după tricotare, sporind 
capacitatea lor de agăţare, cit şi de
gradarea materiei prime în procesul 
de tricotare. De asemenea, datorită 
temperaturii ridicate, lubriflanţii u- 
tilizaţi deveneau Toarte fluizi, din care 
cauză a fost necesară o creştere a 
frecvenţei de ungere a maşinilor, res
pectiv de două ori în 8 ore. Pe lingă 
mărirea consumului de lubrifianţi, se 
producea in mod inevitabil o creştere 
a volumului de ciorapi uleiaţi care 
necesita o operaţie suplimentară de 
detaşare a petelor.

In funcţie de aceste constatări, pen
tru remedierea deficienţelor s-a do
tat atelierul de tricotat cu o instalaţie 
de condiţionare a aerului proiectată şi 
fabricată în ţară, la „Metalul roşu“ 
Cluj. Acum parametrii climatici (de 
temperatură şi umiditate) sirat mult 
îmbunătăţiţi, asigurîmdu-se o creştere 
a eficienţei economice, prin reducerea

consumurilor de materii şi materiale 
şi sporirea productivităţii muncii.

Atenţia noastră a fost îndreptată şi 
spre posibilitatea de reducere a con
sumurilor specifice, prin reproiectarea 
prodtiselor. Din studiile efectuate a 
reieşit că ciorapii din fire sintetice 
fine pot fi reproiectaţi fără a se di
minua funcţionalitatea lor. S-a recal
culat astfel înălţimea manşetei duble, 
procedîndu-se totodată la o reconsi
derare a valorii lungimii totale (ta
liilor) pentru a se pune în concordan
ţă în mod mai armonios cu celelalte 
articole vestimentare ale modei actua
le. Prim această reproiectare s-a ob
ţinut. o micşorare a greutăţii medii a 
ciorapilor, care, din punctul de vedere 
al eficienţei economice se estimează la 
peste 500 000 lei anual.

Intrucît deşeurile tehnice care pro
vin din defecţiunile utilajelor, defec
ţiunile materiilor prime, calificarea 
necorespunzătoare a personalului de 
deservire, reprezintă circa 50 la sută 
din totalul pierderilor, am întreprins 
diverse acţiuni pentru micşorarea a- 
cestora.

Cu ocazia diver
selor studii efectua
te am constatat că o 
bună parte din a- 
ceste deşeuri se 
produc datorită u- 

nor elemente constructive ale acelor de 
tricotat, care, deteriorlndu-se, produc 
degradarea firelor sintetice. Pentru 
remedierea acestei situaţii am experi
mentat şi apoi am aplicat cu succes, 
la o zonă de maşini, un nou tip de 
ao de tricotat ou profil modificat. S-a 
constatat că la această zonă experi
mentală, in afara reducerii deşeurilor, 
se obţine şi o micşorare a consumului 
specific la acele de tricotat (care se 
importă) de la 1,15 bucăţi pentru 10 
perechi ciorapi, la 0,66 bucăţi/1 0  pe
rechi.

In acelaşi timp, colectivul nostru 
a urmărit şi realizarea unor îmbună
tăţiri de ordin funcţional, la maşinile 
circulare ou cilindru şi disc, îmbună
tăţiri cu influenţă favorabilă asupra 
consumurilor specifice de materii pri
me. De exemplu, s-a procedat la mon
tarea a 3 rulmenţi la capacele platine
lor pentru a micşora forţele de frecare, 
care se produceau în momentul func
ţionării lor. Prin măsura luată s-a 
micşorat posibilitatea de uzură atit a 
rulmenţilor cit şi a platinelor.

De fapt, efectele acţiunilor amintite, 
avînd ca scop final micşorarea consu
murilor specifice la firele poliamidice, 
se pot concretiza în următorii para
metri. Dacă în 1970 deşeurile realizate 
la operaţiunea de tricotare reprezen
tau 8,96 la sută, în 1971 au scăzut ia 
8,23 la sută, iar în prima jumătate a 
acestui an ele s-au redus la 7,26 la 
sută. în mod direcţ, prin micşorarea 
consumurilor specifice în proporţia 
arătată mai sus, pe primele 10 luni 
ale anului s-a obţinut o economie de 
fire poliamidice în valoare de peste 
200 000 lei.

Ing. EUGEN RADU 
şeful serviciului tehnic al fabricii 

„7 Noiembrie“ Sibiu

La „7 N o iem b rie“ 
S ib iu

© ©
C a m p i o n a t u l  j u d e ţ e a n  d e  f o t b a l  Elevii Şcolii sportive

înaintea ultim ei e tape din Sibiu, în competiţii
VOLEI, d i r i / i n  A

Medicina Bucureşti-  
C. S. M. Sibiu (f) 

3-0
In etapa a opta a turului diviziei A 

de volei, jucătoarele din Sibiu au fost 
din nou depăşite net, de astă dată 
la Bucureşti, de către Medicina, in 
numai 40 de minute. După ce pierd 
primele două seturi, cu 15—4 şi 15—2, 
în ceţ de-al treilea, voleibalistele de 
la C.S.M. încearcă să opună o rezis
tenţă mai substanţială, dar nu reu
şesc să obţină decit 7 puncte. In 
urma acestei noi înfrîngerj, C.S.M. 
Sibiu continuă să ocupe ultimul loc 
în clasament, cu 8 puncte (setaveraj; 
1-24).

AGNITA: 8 MAI: Jocul cu moartea
(orele 10,0 0 ; 16,00; 18,00 şi 2 0 ,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Ultimul războinic (orele 17,00 şi 19,00)

TEATRU
La Teatrul de stat din Sibiu, ora 

20,30, secţia germană prezintă specta
colul cu piesa Cei dinţii oameni, abo
nament C, iar la ora 19,30, la Avrig, 
piesa Don Jüan, prezintă un colectiv 
de actori ai teatrului din Sibiu, secţia 
română.

TELEVIZIUNE
9,00 — Deschiderea emisiunii Telex. 9.05
— Bucurestiul necunoscut: (reluare). 9.25— Prietenii lui Aschiută — emisiune 
pentru preşcolari: „Capra cu trei iezi" — spectacol de păpuşi interpretat de elevii 
Scolii oenerale nr. 15 din Sibiu. 9.55 — 
Publicitate. 10,00 — Curs de limba tran- ceză — Lecţia a 30-a. 10.30 — Comen
tariu la 40 de steme: Judelui Hunedoara 
Ireluarel. 10,50 — Teîecinemateca pentru 
eonii: „Muzicantul" {reluare). 12.20 — Tehnic-cluh Ireluarel. 12.45 — Teleturnal. 
17,30 — Deschiderea emisiunii de după- amiază: Curs de limba oermană — Lec
ţia a 28-a (reluare). 18.00 — întrebări si răspunsuri. 18,25 — Emisiune de educaţie 
sanitară: „Ce trebuie să ştim despre ulcerul gastric?" 18.35 — Traaerea orono- 
expres. !8,45 — Muzică — emisiune de 
actualitate muzicală. 19.00 — Timp si 
anotimn în aaricuHnră. 19.20 — 1001 de seri. 19.30 — Telemmal — In cinstea aniversării republicii: Cronica marii în
treceri. 20.00 — „Trofeul Carnali" la handbal ieminln: România—luoostavia 
Ireprlza a II-al, Transmisiune directă de 
]a Iaşi. 20.30 — Teleobiectiv. 20.50 — Teîecinemateca: Bumerangul. în distribu
ţie: Jane Wvatt, Dana Andrews. Arthur 
Kennedy — nremieră ne tară. 22,70 — 
Interpretul săptămînii — Floarea Tănă- 
sescu — Intr-un repertoriu sneciitc zonei 
dobrogene. 22.35 i— 24 de ore.

Pinâ la terminarea turului a mai rămas o singură etapă de disputat si incă nu 
se cunoaşte „campioana“ de toamnă. In penultima etapă aspirantele la locul prim 
(Carpati Mîrsa, IMIX Annita si Autome- 
canica Mediaş) au obtinut victorii comode ne teren pronriu, astfel că ultima e- 
tapă va fi decisivă.

Carpati Mîrsa — Sparta Mediaş 7-0
15-0). Din nou lidera clasamentului a dovedit o formă bună si. după un ioc de 
bun nivel tehnic, a obtinut o victorie ca
tegorică. Prin această infrînaere oaspeţii au preluat „lanterna roşie*. Au marcat: 
Gavrilă (17, 41. 42. 65), Tarcea (13). Bar
bu (38), Stoica (52). A condus bine P. Ciolacu (Sibiu).

IMIX Agnita — C.F.R. Sibiu 4-1 (1-11.
Victorie preţioasă, care-i aduce pe aoni- 
teni ne locul secund in clasament, După o repriză echilibrată, gazdele se impun

HAN IMUL, d iv iz ia  A

La Piteşti, 
Independenta 
a evoluat
bine

După cum se ştie, vineri, slmbătă 
şi duminică, în sala sporturilor din 
Piteşti s-au desfăşurat partidele de 
handbal contînd pentru turul al doi
lea al campionatului masculin, divi
zia A.

Formaţia sibiană Independenţa a 
evoluat bine şi nu mult a lipsit să 
obţină o victorie de prestigiu asupra 
campioanei naţionale, . Steaua Bucu
reşti. Dar iată rezultatele:

Steaua — Independenţa 15—14 (8—U)
„Poli" Timişoara — Independenţa 

16—12 (7—3)
Independenţa — Dinamo Braşov 

14—12 (9—8)
In urma acestor rezultate, Indepen

denţa ocupă locul 6 In clasament, ou 
11 puncte.

Intre 19 şi 21 ianuarie 1973, în Sala 
sporturilor din Galaţi se va desfăşura 
al doilea turneu de sală, in cadrul 
căruia echipa noastră vă iratilni for
maţiile „U“ Cluj, Minaur Baia Mare 
şi „U“ Bucureşti.

D. IONAŞCU

înscriind de trei or:. Autorii golurilor: 
Falóba Imin. 17. 90). Orobidean (min. 72). Petru 1 Imin. 85 autogol) pentru gazde, respectiv. Rădulescu (min. 23).

Automecanica Mediaş — Carbosin C. Mică 2-0 (1-01. Tinereţea, buna pregătire 
si dorinţa de a învinge — iată atuurile 
care au adus gazdelor o nouă victorie, 
prin golurile realizate de Tabără (min. 
12, 74). A arbitrat bine Lixandru Costea (Sibiu).

Record Mediaş — Unirea Ocna Sibiu
lui 6-1 (3-0). Echioa gazdă a fost net 
superioară oaspeţilor, reuşind o victorie 
uşoară.

Şantierul Sibiu — Unirea Tălmactu Í-0 
(0-0). După citeva înfrînaeri. echioa gaz
dă, avind o evoluţie mai bună, a reu
şit o victorie preţioasă în lupta pentru 
evitarea zonei retrogradării. Unicul gol 
a fost marcat de Pavel (min. 6 6). J. Ster- 
ninschi (Mediaş) a condus bine.

Stăruinţa Mediaş — Textila Mediaş 
1-0 (0-01. Derbvu! mediesan din etapa a 
XlV-a s-a soldat cu victoria echipei Stă
ruinţa. care a iucat mai atent in apă
rare si a atacat mai periculos.

Metalurgica Sibiu — Avintul Dîrlos 3-0. 
Pentru a doua oară in acest campionat 
echioa oaspete nu s-a prezentat la ora 
oficială. Intlrzlind 30’I

Construcţii Sibiu — Metalul I.O.S. — 
Intreruntl Jocul s-a întrerupt în min. 44, 
la scoml de 1-1. deoarece portarul echi
pei Construcţii l-a iovit ne arbitrul locu
lui. Miron Steva (Sibiul, la o decizie a 
acestuia. Cei in drept sínt chemaţi să 
sancţioneze aspru această ieşire huliga
nică)

GH. TOPIRCEANU

B O X

Simbătă,- 18 noiembrie a.c., ora 18, 
a avut loc, In sala Şcolii sportive din 
Sibiu, o reuniune de box, în cadrul 
căreia s-au întîlnit pugiliştii juniori 
de la C.S.M. ou cei de la Industria 
sîrmei. In final, victoria a revenit 
slbionilor, cu scorul de 13—9. Au fost 
meciuri animate, dinamice, tinerii bo
xeri din ambele echipe dorind să lase 
o cit mai bună impresie numerosului 
publio prezent. Băieţii antrenaţi de 
Nicolae Negrea au suficiente cunoştin
ţe tehnice, unii dintre ei sínt bine 
dotaţi fizic, puţind deveni, printr-o 
pregătire intensă, adevărate valori 
ale boxului sibian. O carenţă, cvasi 
generală a tinerilor pugilişti. ni se 
pare a fi insuficienta cunoaştere a 
procedeelor de apărare, fapt care-i 
face să înregistreze prea multe lovi
turi, unele uşor parabile. Iată rezul-

din Sibiu, în competiţii
I f a n d b a l

Echipa de handbal — fete — a Şco
lii sportive din Sibiu a participat, tn 
ziileie de 18 şi 19 noiembrie a.c., la 
competiţia dotată cu „Cupa 30 De
cembrie", organizată de către 
C.J.E.F.S. Vîlcea. întrecerea, la care 
au fost prezente şapte formaţii, a 
fost cîştigată de elevele de la Şcoala 
sportivă Craiova. Sibiencele — antre
nate de prof. N. Mateiaş — au ocu
pat, in final, locul al treilea. S-au 
remarcat (Eugenia Foamete (autoare a 
12 gohu-i), Mandea Opriş şi Angela 
Chitulea.

FOTBAL
lntr-o nouă etapă a campionatului 

naţional de juniori, echipa de fotbal 
a Şcolii sportive din Sibiu a obţinut 
un valoros rezultat de egalitate (1—1), 
la Turda, în compania formaţiei 
Arieşul.

La Tălmadu, în cadrul campionatu
lui judeţean de juniori, echipa a doua 
a Şcolii sportive a fost întrecută cu 
scorul de 3—2 de către adversara sa, 
Unirea, din localitate. De menţionat 
faptul că, pînă ln min. 60, sibienii au 
condus cu 2—0 .

A. MOLNÁR

tatele tehnice: cat. 48 kg.; I. Precup 
(C.S.M.) b. p., E. Mocanu (C. Turzii); 
cat. 51 kg: G. Varga (C. T.) b. ab. 
III D. Negru (C.S.M.); cat. 54 kgţ 
C. Cristorcanu (C.S.M.) b.p. V. Cotei 
(C. T), T. Ilioiu (C.S.M.) b.p. 1. Mure- 
şan (C.T.). I. Chiricheş (C.S.M.) b.p. 
I. Otvoss (C. T.); cat. 57 kg.: P. Cuţi- 
tar (C.S.M.) m.n. A. Zoltán (C. T.); 
C. Crişan (C. .T) b.p. Şt. Mustâţea 
(C.S.M.); cat. 60 kg.; 'V. Stenge! 
(C.S.M.) b.ab.I Şt. Popesau (C. T.) cat. 
63,5: Fr. Centeri (C. T.) b.p. D. Virto- 
peanu (C.S.M.); cat. 67 kg: S. Mihăşan 
(C. T.) b.ab.II C. Măniţ (C.S.M.); cat. 
71 kg: R. Chelaru (C.S.M.) b.ab.I. C. 
Blăjan (C. T.).

O notă slabă organizatorilor, dato
rită lipsei unei staţii de amplificare.

(I. n.î

C . S . M .  S i b i u -C. S. Industria 
sîrmei Cîmpia Turzii 13-9
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încheierea lucrărilor Plenarei 
Comitetului Central 

al Partidului Comunist Român
(Urmare din paq. I)
»■ . TT ■ . . .  I ------- ------<f

suri corespunzătoare în privinţa ex
tinderii, fără nici o îngrădire, a co
laborării economice, ştiinţifice, cul
turale şi în alte domenii între statele 
europene. De asemenea, vor acţiona 
ca la conferinţă să se ajungă la con
stituirea unui organism permanent 
care să asigure continuarea contacte
lor, pregătirea altor reuniuni, orga
nizarea altor discuţii, pregătirea ma
terialelor necesare soluţionării dife
ritelor probleme ce apar în relaţiile 
dintre statele continentului nostru.

Reafirmînd că înfăptuirea securită
ţii europene este o problemă a tutu
ror popoarelor de pe continent, Ple
nara a apreciat că la pregătirea şi 
ţinerea conferinţei trebuie să parti
cipe toate statele, cu drepturi depli
ne, fără deosebire de orînduirile lor 
sociale, de mărimea sau stadiul dez
voltării lor economice, de apartenen
ţa lor la diferita blocuri militare. 
Participanţii la lucrările pregătitoare 
şi Ia conferinţa europeană vor re
prezenta state naţionale, egale în 
drepturi, independente şi suverane.

Plenara a relevat că problemele 
securităţii europene nu pot li separa
te de problemele fundamentale ale 
vieţii continentului şi, în primul rînd, 
de eforturile pentru dezangajare mi
litară, pentru retragerea trupelor 
străine de pe teritoriile altor state 
în graniţele naţionale, pentru redu
cerea trupelor naţionale, pentru li
chidarea bazelor militare străine, 
pentru crearea cte zone denucleariza- 
te, în general, de problemele dezar
mării.

România va acţiona şi în viitor 
pentru a se lua măsuri concrete în 
vederea curmării cursei înarmărilor, 
pentru a se ajunge la unele soluţii 
chiar parţiale, cum ar fi angajamen
tul solemn al tuturor statelor de a 
renunţa la efectuarea de manevre 
militare, la demonstraţii de forţă, 
la masarea de trupe la graniţele al
tor state, de a trece la reducerea 
bugetelor militare.

Relevînd că în dezarmare sínt in
teresate toate popoarele europene, 
aşa cum sint, de altfel, toate popoare
le lumii, Ple'ma.ra a apreciat că este 
pe deplin firesc şi legitim ca toate 
ţările să ia parte, cu drepturi egale,

la soluţionarea acestei probleme cru
ciale, în interesul păcii şi colaborării 
în Europa şi în întreaga lume.

Plenara consideră că la discuţiile 
privind reducerea trupelor în Europa 
trebuie să participe toate statele de 
pe continent, că abordarea acestor 
probleme cu participarea numai a 
unor state ar însemna să se mear
gă pe calea discuţiilor de la bloc la 
bloc, ceea ce contravine intereselor 
statelor de pe continent.

Discutarea problemelor securităţii 
trebuie să ducă, în final, la desfiin
ţarea blocurilor militare — organisme 
anacronice, reziduuri ale perioadei 
războiului rece — care frînează in
staurarea unei atmosfere de încrede
re deplină între popoare; de destin
dere şi colaborare.

Planara C.C. al P.C.R. a reafir
mat voinţa României socialiste de 
a-şi aduce, în continuare, contribuţia 
activă la dezvoltarea colaborării în 
Europa, la înfăptuirea securităţii, la 
cauza păcii în întreaga lume.

6 . C.C. al P.C.R. a hotărît ca în 
luna ianuarie 1973, să se convoace 
o plenară a Comitetului Central, in 
aceeaşi componenţă cu cea actuală, 
in cadrul căreia să se analizeze mo
dul în care au fost înfăptuite hotă- 
rîrile adoptate de prezenta plenară, 
indicaţiile cuprinse în expunerea to
varăşului Nieolae Ceauşescu.

7. In legătură cu numirea tovară
şului Manea Mănescu în funcţiile de 
vicepreşedinte al Consiliului de Mi
niştri şi preşedinte al C.S.P., plenara 
a hotărît eliberarea sa din funcţia 
de secretar al C.C. al P.C.R.

Plenara a ales în funcţia de secre
tar al C.C al P.C.R. pe tovarăşul 
Miron Conisţantinescu.

La Plenara Comitetului Central al 
Partidului Comunist Român, în co
misii şi în plen, au luat cuvîntul 181 
participanţi. In şedinţa plenară au 
vorbit tovarăşii; Vasile Vîlcu, mem
bru al Comitetului Executiv al C.C. 
al P.C.R., prim-secretar al Comitetu
lui judeţean Constanţa al P.C.R., 
Gheorghe Cioară, membru al Comi
tetului Executiv al C.C. al P.C.R., 
prim-secretar al Comitetului munici
pal Bucureşti al P.C.R., Iosif Uglar, 
membru supleant al Comitetului E-

xecutiv al C.C. al P.C.R., prim-secre
tar al Comitetului judeţean Satu 
Mare al P.C.R., Trandafir Gocîrlă 
prim-secretar al Comitetului jude
ţean Caraş-Severin al P.C.R., Simion 
Dobrovici, prim-secretar ai Comite
tului judeţean Vrancea al ,PC.R„ 
Gheorghe Ghinea, prim-secretar al 
Comitetului judeţean Botoşani al 
P.C.R. George Homoştean, prim- 
secretar al Comitetului judeţean Al
ba al P.C.R., Sava Costache, director 
general al Grupului industrial de 
petrochimie Piteşti, Iuliana Bucur, di
rector al întreprinderii integrate de 
lină Constanţa, Petre Zamîrca, direc
tor general al Combinatului minier 
Suceava, Dumitru Leaua, director ge
neral al Centralei industriale cfe me
tale neferoase şi rare din Baia Ma
re, Gheorghe Marinceanu director 
general al Centralei industriale pie
lărie şi încălţăminte din Gluj, Marin 
Enache, prim-secretar al comitetului 
P.C.R. al sectorului 3 din Bucureşti, 
Mircea Izbăşoiu, maistru principal, 
secretarul comitetului de partid al 
Grupuluf industrial de petrochimie 
Ploieşti, Mircea Groza,secretarul co
mitetului de partid de la Uzinele de 
vagoane — Arad, Mihail Florescu, 
ministrul industriei chimice, Angelo 
Miculescu, ministrul agriculturii, in
dustriei alimentare şi apelor, Octavian 
Groza, ministrul energiei electrice, 
Ion Păţan membru supleant al Co
mitetului Executiv al C.C. al P.C.R.,. 
vicepreşedinte al Consiliului de Mi
niştri, ministrul comerţului exterior.

în încheierea lucrărilor Plenarei 
C.C. al P.C.R.a luat cuvîntul tovară
şul NICOLAE CEAUŞESCU.

Plenara Comitetului Central al 
Partidului Comunist Român adresea
ză întregului partid, tuturor oameni
lor muncii din România chemarea ca, 
dezvoltînd succesele obţinute pină 
in prezent, să acţioneze în lumina 
indicaţiilor cuprinse !n expunerea se
cretarului general al partidului, să ia 
In fiecare unitate şi la fiecare loc de 
muncă măsurile concrete necesare în 
vederea realizării în cele mai bune 
condiţiuni a planului de stat pe a- 
nul 1973, etapă importantă în înde
plinirea cincinalului înainte de ter
men; să-şi intensifice eforturile, mo- 
bilizînd toate forţele creatoare ale 
naţiunii noastre socialiste pentru a 
da viaţă programului de dezvoltare 
rapidă a ţării, pentru înfăptuirea mă
reţelor obiective stabilite de Congre
sul al X-lea şi Conferinţa Naţională 
ale Partidului Comunist Român.

. ■o? .4L.
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Un bogat material bibliografic beletristic şi de specialitate stă la dispoziţia elevilor Ia biblioteca Liceului economie
Sibiu

De la un an gajam en t la altul -  
o su ită  de rem arcabile su ccese

— Am auzit că ati lucrat atunci 
zi şi noapte...

— Parcă numai eu? Şi Ilié Luca, 
şi Nieolae Cosma şi Gheorghe Ră
chită, vi-i pot spune pe toti, am fost 
o echipă întreagă — ne povesteşte 
Dionisie Căbunea, lăcătuş de între
ţinere, la uzina „Independenţa".

Episoadele pe care le evocă da
tează de pe la începutul lunii fe
bruarie. Constructorii reuşiseră să 
obţină un avans apreciabil la noua 
secţie de unelte pneumatice. El nu 
trebuia irosit. Comitetul de partid 
a lansat o chemare la care au răs
puns toţi muncitorii.

— Colectivul nostru s-a angajat 
în faţa tovarăşului N i e o l a e  
C e a u ş e s c u  să pună secţia în 
funcţiune mai devreme. Or asta de
pindea acum numai de noi. îmi a- 
duc aminte că într-o vineri am pri
mit 23 de maşini noi. Vroiam să le 
punem cit mai repede „la lucru".
Am muncit trei zile aproape fără 
întrerupere, dar duminică seara erau 
instalate toate 23. Şi nu e uşor lu
cru să le montezi pe fundaţii, să le 
„legi“ la curent, să pui plăci de 
amortizare şi cite şi mai cite.

Intr-adevăr, nu a lost uşor lucru 
să muţi o producţie in valoare de 
zeci de milioane dinTr-S” hală într- 
alta. Pentru că, practic, lucrurile 
aşa s-au intîmplat. Noul obiectiv 
trebuia preluat „din mers*, fără a
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fein interiorul magazinului de prezentare şi desfacere a întreprinderii ELCA 
Mediaş din cadrul Industriei locale Sibiu

Foto: HORST BUCHFELNEB

Un nou magazin de prezentare a mobilei
Ea Sibiu a fost des

chis un magazin de 
prezentare a mobilei 
realizată de fabricile 
din cadrul Combinatu
lui de exploatare şi 
industrializare a lem
nului. Printre primele 
mărfuri expuse se nu
mără şi cele mai noi 
creaţii ale meşterilor 
de aici, care supun ju
decăţii publicului cîte- 
va garnituri In curs 
de asimilare în pro
ducţia de serie. Prin
tre acestea se numără 
şi noile garnituri de

sufragerie „Napoca" şi 
de hol „Păltiniş", un 
nou tip de bibliotecă 
ş. a.

Numeroase alte uni
tăţi ale industriei si- 
biene folosesc cu suc
ces această modalitate 
de sondare a gusturi
lor şi preferinţelor ce
tăţenilor, de colabora
re a producătorilor şi 
cumpărătorilor pentru 
îmbunătăţirea aprovi
zionării acestora cu 
mărfurile cele mai so
licitate.

In prezent dispun de 
asemenea magazine 
întreprinderile „Stea
ua roşie", „Libertatea* 
şi „13 Decembrie" din 
Sibiu, Uzinele textile 
din Cisnădie, fabrica 
„Vitrometan" şi între
prinderea ELCA din 
Mediaş, ca şi Uniunea 
judeţeană a coopera
tivelor meşteşugăreşti. 
In cadrul lor s-au în
treprins numeroase 
acţiuni de testare a 
„prizei" la public a 
noilor produse ale u- 
nităţilor industriale.

opri adică producţia în vechea sec
ţie pină a nu pune în funcţiune 
pe cea nouă. Şi colectivul secţiei a 
făcut-o, înscriind în cartea sa de 
onoare un prim succes de răsunet, 
care va fi urmat, cum aveam să-mi 
dau seama, de altele asemenea, pe 
măsura nobilei tradiţii muncitoreşti 
statornicite la „Independenţa".

— Vedeţi, noi sintern un fel de 
gospodar al secţiei — ne spune Dio
nisie Căbunea despre echipa de în
treţinere din care face parte. Avem 
aici de trei ori mai multe maşini 
decit dincolo, în hala veche. Ne 
place să lucrăm, e mai interesant 
aici: maşini noi, maşini mai produc
tive.

-W-
Am parcurs cele cinci nivele ale 

noii clădiri din incinta uzinei. Le-am 
văzut, aranjate după rosturi ştiute 
de specialişti, maşinile despre care- 
mi vorbea Dionisie Căbunea. Am 
descifrat de pe plăcuţele montate 
pe ele, denumirea unor mărci ro
mâneşti devenite notorii: Uzina de 
strunguri din Arad, „înfrăţirea* Ora
dea, Uzina mecanică din Cugir.

Lăcătuşul loan Badiu este o ade
vărată istorie vie a uzinei.

— La început am lucrat într-o fos
tă magazie de batoză. 50 de unelte, 
atît făceam , atunci pe lună. Acum 
le numărăm cu miile. Nu vă mai 
spun cum arătau ele acum vreo 
douăzeci de ani: maxi şi greoaie. Am 
fost şi pe atunci şi acum în mine: 
la Bocşa, la Cavnic şi la alţi bene
ficiari. Am şi prieteni printre mi
neri şi ştiu cum lucrează cu pro
dusele noastre. Să ştiţi că de mult 
n-am avut reclamaţii de calitate... 
Aşa, pe urmă ne-am mutat atelie
rul, că nu era decit un atelier, în
tr-o hală, pe atunci nouă. Dar uite 
că a devenit neîncăpătoare. Ne-am 
bucurat şi de asta. însemna că uti
lajele noastre sínt bune, sínt ce
rute. Ca să facem faţă cererilor, a 
fost nevoie de o nouă extindere.

— Am învăţat şi noi pe parcurs 
— completează tovarăşul Nieolae 
Comşa, maistru principal. Nu nu
mai hala este modernă, ci şi pro
dusele noastre. Ni s-au dat maşini 
perfecţionate, dar ne-am perfecţio
nai şi noi. Colectivul nostru este 
format numai din muncitori de înal
tă calificare. Altfel nici nu am pu
tea executa maşini de mecanică 
fină. Aoum trebuie să ne îngrijim 
şi de schimbul de miine.
• Intr-adevăr, secţia ml se pare a 

fi plină de tineri. îi zăresc aproape

lingă fiecare maşină. îşi desăvîrşeso 
aici, prin practică nemijlocită, cu
noştinţele teoretice însuşite pină a- 
cum. loan Curuţ, Alfred Csalner, 
loan Părău şi mulţi alţi muncitori 
cu experienţă practică aici şi o me
serie nouă pentru ei: aceea de das
căli ai strungarilor, frezorilor, lăcă
tuşilor, montorilor de miine.

*
Şeful secţiei, inginerul Mihai Cos- 

tea, are, Ia 31 de ani, o biografie 
profesională cu valoare de simbol. 
Venit aici ca proaspăt absolvent al 
institutului politehnic, lucrează mai 
întii ca stagiar in diferite secţii, a- 
poi la proiectarea uneltelor pneu
matice, la serviciul de organizare 
şi în sfîrşit, la secţia care produce 
aceste utilaje. Zilele acestea s-au 
împlinit opt ani de cînd lucrează 
în uzină. De la el am aflat cîteva 
din ultimele performanţe ale sec
ţiei pe care o conduce. Le consem
năm aici rezumativ.

„Independenţa“ este singura uzină 
din ţară care produce unelte pneu
matice pentru industria minieră, 
constructoare de maşini ş.a. Ele se 
realizează într-o gamă de aproape 
2 0  de tipuri, majoritatea noi sau 
modernizate in ultimul timp.

De pildă, noile tipuri de polizoare 
şi maşini de găurit, introduse în 
fabricaţie aici, prezintă faţă de cele 
vechi, multiple avantaje: o mane
vrabilitate mai mare şi o producti
vitate sporită cu 15 la sută, o greu
tate cu 35 la sută mai mică şi un 
consum de energie redus cu mult.

Tînărul inginer îşi arată cu nedisi
mulată mindrie ceea ce în limbajul 
profesional se numeşte P 58. Este un 
„complet de perforare*, un nou tip 
de unealtă asimilată chiar acum. A- 
vanlaje? înlocuieşte din producţie 
două tipuri mai vechi, pe care le 
depăşeşte ca productivitate cu 30 la 
sută — şi — ceea ce este tot atit 
de important — uşurează conside
rabil munca minerilor.

*
A trecut mai puţin de un an de 

cînd a început să producă, cu nouă 
luni în avans faţă de plan, noua 
secţie de unelte pneumatice. Un an 
marcat, cum se vede, de succese cu 
totul demne de acest debut promi
ţător, de tradiţia muncitorească a 
Sibiului. Tradiţie onorată şi de fap
tul că acest colectiv a înregistrat 
un avans considerabil faţă de gra
ficul de atingere a parametrilor mă
rimi, ca şi de angajamentul de a 
ajunge la capacitatea maximă cu un 
an mai devreme decit era prevăzut.

L. N.

m
ACTIVITATEA

DE PARTID
în  cadrul programului 

de învăţămmt

Mergînd pe linia traducerii in 
viaţă a hotărîrilor plenarei C.C. al 
P.C.R. din noiembrie 1971, privind 
ridicarea nivelului politic şi ideo
logic şi creşterea conştiinţei socia
liste a membrilor de partid, recent, 
ta cadrul programului de invăţă- 
mînt de partid, cursanţii de la în
treprinderea sibiană „13 Decem
brie“ au audiat o expunere bine 
documentată a tovarăşului Vaier 
Popenţa, despre „Rolul conducător 
al partidului în lumina noilor idei 
reieşite din Conferinţa Naţională“. 
Expunerea a fost audiată cu mult 
interes de cei 150 membri de 
partid.

Rezultate economice 

pe măsura muncii politice
X» 'cadrul adunării de dare 'de 

seamă şi alegeri a organizaţiei co
munale de partid din Poplaca, ne 
scrie profesorul Ştefan Jinaru, s-au 
subliniat, printre altele, rezultatele 
economice foarte bune obţinute de 
C.A.P. din localitate, „Dacă cu ani 
in urmă producţia vegetală batea 
pasul pe loc, in anul curent, dato
rită bunei organizări a muncii, a 
hărniciei cooperatorilor, mobilizaţi 
de comunişti, s-au înregistrat pro
ducţii cu mult peste prevederi. Ea 
cultura griului, de exemplu, s-a 
obţinut o producţie peste plan de 
300 kg la hectar, la orz 400 kg la 
hectar, iar la cartofi 3 000 kg la 
hectar. Rezultate asemănătoare au 
fost evidenţiate şi în sectorul zoo
tehnic“.

Comuniştii care au luat cuvîntul, 
printre care şi Vlad Foamete, Vir
gil Popa, loan Vinţan, Ovidiu Man- 
dravcl şi alţii au apreciat că rezul
tatele obţinute se datoreso activi 
tăţii neobosite desfăşurate de corni 
tetul comunal de partid pentru mO' 
bilizarea sutelor de cooperatori la 
munca cîmpului, in toată perioada 
anului.

Masuri ide mare eficienţă

Pentru continuarea în ritm şi 
mai susţinut a lucrărilor de con
strucţii, comuniştii din organizaţia 
de partid a Şantierului de construc
ţii industriale au adoptat unele mă
suri de mare eficienţă economică 
privind creşterea productivităţii 
muncii. în acest sens au fost luate 
deja măsuri pentru aplicarea unor 
metode tehnologice avansate (înlo
cuirea monolitului cu prefabricate 
care elimină parţial finisajele la 
pereţii exteriori), mecanizarea lu
crărilor grele la săpat, nivelat in 
cele dpuă schimburi la obiectivele 
„Independenţa“ II şi „Balanţa“ II, 
De asemenea, pe agenda de lucru 
a noului organ ales figurează gos- 
pedărirea mai raţională a materia
lelor, reducerea consumurilor spe
cifice cu 230 tone la ciment, cu 40 
m c material lemnos, cu 90 000 bu
căţi cărămidă şi cu 15 tone la me
tale.
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A c ţ iu n e
de vaccinare)
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a n t îg r ip a lă
I Pină la 10 decembrie, M ini-| 
I sterul Sănătăţii iniţiază în în-1 
\  treaga ţară o acţiune de vacci-1 
Í nare antisrinală. în care sínt jSsínt < 
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I
, Vaccinarea se efectuează sub  ̂
(directa îndrumare a medicilor^ 
j  pediatri, epidemiologi, inter- ̂  
I nişti din unităţile sanitare te-  ̂
 ̂ritoriale. Vaccinul se adminis-^ 
 ̂trează pe cale intramusculară. |  
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fnale, sínt mai expuse la gripă J  
I  Imunizarea acestora va fi efec-1 
I tuată prin picături, pe cale n a j
p .  J

% (Agerpres) ^

Dispuntnd de condiţii generoase, 
multe cooperative agricole din ju
deţul nostru şi-au organizat şi des
făşoară fructuoase activităţi indus
triale, în scopul valorificării fru
moaselor tradiţii de hărnicie şi pri
cepere ale oamenilor locului, pen
tru realizarea de noi şi substanţiale 
venituri menite să consolideze eco
nomia unităţilor. Preocupările con
stante ale conducerii de partid şi 
de stat pentru dezvoltarea conti
nuă a agriculturii cooperatiste s-au 
concretizat, în domeniul valorifică
rii de noi resurse de venituri, Sn 
adoptarea legii privind organizarea 
şi dezvoltarea activităţilor indus
triale, de prelucrare a produselor 
agricole, construcţii şi prestări de 
servicii In unităţile aparţinînd con
siliilor populare, cooperaţiei agrico
le, meşteşugăreşti şi de consum, în 
sesiunea din aprilie 1971 a Marii 
Adunări Naţionale. In ouvîntarea 
la prima Conferinţă pe ţară a se
cretarilor comitetelor de partid şi 
preşedinţilor consiliilor populare 
comunale, din 21—23 decembrie 
1971, tovarăşul Nieolae Ceauşescu 
a subliniat necesitatea dezvoltării 
activităţilor cu caracter industrial 
în localităţile rurale, arătînd că . . .  
„Dezvoltarea acestor activităţi tre
buie orientată spre utilizarea re
surselor locale, valorificarea supe
rioară a materiilor prime agricole, 
folosindu-se mai bine, în acest 
scop, forţa de muncă din comună“.

Iată, aşadar, sintetizate direcţiile 
orientative de acţionare pe iinia 
organizării şi dezvoltării activităţi
lor industriale şi a prestărilor de 
servicii în cooperativele agricole. 
Cum se materializează aceste valo
roase idei în practica de zi cu zi 
a unităţilor?

„Pentru acest an cooperativele 
agricole din judeţul nostru şi-au 
prevăzut să realizeze 42 000 000 lei 
venituri din asemenea activităţi, ne 
relatează tovarăşul Cornel Popescu, 
vicepreşedinte al U.J.C.A.P. La ni
vel judeţean au fost stabilite o

serie de măsuri judicioase pentru 
a dezvolta sectoarele existente, pen
tru înfiinţarea altora acolo unde 
există condiţii materiale şi tradi
ţie. Aşa se explică faptul că pe 
primele 10 luni ale acestui an au 
fost obţinute aproximativ 36 mili
oane de lei venituri din aceste ac
tivităţi în agricultura cooperatistă“.

Aşadar, la nivel judeţean se con
sideră că sínt condiţii pentru con-

TIMPUL ANULUI, suficiente re
surse de realizare a unor venituri, 
olt maţ mari. Materializarea acestei 
idei solicită însă multă iniţiativă, 
efort creator. Este exact ceea ce 
au făcut oamenii din Avrig.

Consiliul de conducere de aici 
a considerat — pe bună dreptate 
— că priceperea multor oameni de 
a împleti trestie — material deose
bit de solicitat în construcţii — şi

In cadrul atelierului, de prelu
crare a lemnului au fost executate 
diferite cozi de unelte: topoare, 
ciocane, lopeţi, tîrnăcoape, mînere 
etc. In atelierul — bine dotat — 
al unităţii, oameni ca Ion Luculeţ, 
Ion David, Hie Jugăreanu şi cei
lalţi „fasonează“ în lemn importante 
venituri.

Alături de aoeste două sectoare 
mai dezvoltate, avrigenii mai dis-

de ţesătosxe-cooperatoare, acţiune 
din care,după estimările ingineru
lui Ilie Tărăşan, ar putea fi obţi
nute venituri de peste 10 000 000 lei 
anual. Dar, sínt unele greutăţi se
rioase In materializarea acestei 
idei. „U.J.C.A.P. ar trebui să ne 
asigure mai întii comenzile şi a- 
poi să ne dea indicatori de plan, 
afirmă, pe bună dreptate, ing. Ilie 
Tărăşan. Sínt unele probleme care

A

In  a c t i v i t ă ţ i l e  i n d u s t r i a l e  d i n  c o o p e r a t i v e l e  a g r i c o l e

Pe terenul iniţiativelor materializate 
„rodesc“ bogăţii din lemn şi piatră...

sOlidarea economică a unităţilor 
şi se întreprind măsuri concrete în 
acest sens.

lată-ne la cooperativa agricolă 
din Avrig. Contabila şefă a unităţii, 
Valentina Constantinescu, ne in
formează că, faţă de indicatorul 
planificat pentru primele zece luni, 
de 820 000 lei, în aceeaşi perioadă 
au fost obţinute venituri de 1 530 000 
lei din activităţi industriale. Este. 
realmente, o remarcabilă realiza
re, care atestă seriozitatea, justeţea 
şi profunzimea preocupărilor consi
liului de conducere de aici pentru 
a valorifica în mod superior orice 
resurse locale de producţie. Şi-a 
dovedit astfel pe deplin justeţea 
ideea conform căreia într-o coope
rativă agricolă sínt suficiente forţe 
de muncă ce trebuie Moşite TOT

de a confecţiona cozi de unelte 
din lemn, trebuie şi poate fi folo
sită. Oameni ca Nichitu Onica — 
şeful de echipă, Dumitru Racolţa 
II, Ion Onica, Nieolae Humaciiu, 
Ionel Bologa ş.a. merg după trestie 
în toată ţara, la Tulcea, Valea lui 
Mihai, Bihor, Craiova ş.a., cum
pără materie primă, efectuează le
gatul „baloţilor“, aşa îneît unitatea 
dispune de suficient material pen 
tru a fade faţă comenzilor. In pri
vinţa lemnului, acesta numai că 
nu cade peste sat. Iată că numai 
din aceste acţiuni pe primele zece 
luni C.A.P. Avrig a realizat veni
turi de peste un milion lei. Şi să 
nu se uite că rentabilitatea In acest 
sector este deosebită: raportul ve- 
nituri/cheltuieli este de 4/1.

pun de o cărămidărie, cu un po
tenţial productiv anual de 150 000 
lei.

„Ne pare rău că nu avem condi
ţii să dezvoltăm acest seotor, ne 
relatează preşedintele unităţii, ing. 
Ilie Tărăşan. Avem cerinţe mari, 
avem oameni buni — Oancea Ion 
şi Oancea Gheorghe — dar terenul 
este limitat şi — mai ales — nu 
avem nici o şansă să mai obţinem 
cotă de gaz metan. Totuşi, ne gin
ţi im să folosim şi alte posibilităţi 
pentru a obţine noi venituri“.

Zona Avrigului este vestită în 
ţesături. Maestra Maria Spiridon, 
vestită în toată ţara şi dincolo de 
fruntariile patriei pentru realiză
rile remarcabile, de autentic arti
zanat, în ţesături, şi-a manifestat 
dorinţa de a organiza un colectiv

pe noi ne depăşesc. De exemplu, 
procurarea unor coloranţi spe
ciali pentru ţesături. Conducerea 
U.J.C.A.P. ar trebui să acţioneze 
direct pe această linie, a sprijinu
lui concret, la nivelul funcţiei, ac
ţiunile noastre“.

Iată, aşadar,cîmp de acţiune pen
tru conducerea U.J.C.A.P.

C.A.P. Arpaşu de Jos a realizat 
pină acum cca 1 100 000 lei venituri 
din valorificarea produselor faso
nate în ţemn. Sínt condiţii pentru 
a mai realiza 250 000 lei pină la 
sfîrşiiui anului, aşa că din acest 
seotor se vor obţine venituri supli
mentare de 650 000 lei, după cum 
afirmă preşedintele unităţii, Aurel 
Dobrin.

O activitate fructuoasă se desfă
şoară şl la Nou! Român. Şeful e-

chipei „anexe“, Ion Bunea, afirmă 
că pe primele zece luni s-au obţi
nut 1 268 000 lei venit din acest sec
tor. Dacă avem în vedere că ve
niturile anuale totale planificate 
ale unităţii sínt de 2,5 milioane, 
putem aprecia mai realist ponderea 
activităţilor industriale la Noul 
Român. Aid este dezvoltat atelie
rul de tîmplărie, unde se „fabri
că“ ambalaje din lemn, scări ş.a. 
Oameni ca Ştefan Nanaşi, Gheor
ghe Bucureasa, Alexandru Bratu, 
Tănase Stambeca ş.a. şi-au dovedit 
priceperea în prelucrarea lemnului.

Alături de atelierul de tîmplărie, 
cooperativa agricolă şi-a dezvoltat 
o unitate de prefabricate din beton, 
unde se produc dale, stîlpi pentru 
garduri ş.a., sub conducerea unor 
oameni ca Petru Dindeal, Tănase 
Baiu ş.a. Şi aici se acţionează pen
tru valorificarea noilor resurse. Se 
preconizează înfiinţarea unui ate
lier de repansat stofe, acţiune ce 
se află în prag de finalizare.

„Avem şi alte condiţii în judeţ, 
afirmă tovarăşul Cornel Popescu. 
In primul rînd, se impune extin
derea prelucrării lemnului. Avem 
condiţii: cad pădurile pe noi. Pe 
Valea Hixtibaciuăui trebuie să dez
voltăm sectoarele de betoane. Mai 
ales la Marpod, Hosman, Coroăţel, 
Roşia ş.a. sínt asemenea condiţii. 
Apoi va trebui să dezvoltăm sec
toarele de ţesături şi cusături na
ţionale. La Păuca, Bogatu Român, 
Presaca ş.a. există multă forţă de 
muncă, a cărei folosire a fost ne
glijată nepermis pînă acum*.

Iată, aşadar, că se concretizează 
şi la nivel judeţean unele direcţii 
de acţionare în viitor. Rămîne nu
mai să se întreprindă nelatlrziat 
măsuri concrete, pentru ca toate 
resursele productive di* localităţile 
rurale să fie valorificate cît mai 
bine, în vederea transpunerii în 
viaţă a politicii agrare a partidu
lui nostru.

C.H. GRADINARU
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Dezbaterile Plenarei 
Adunării Generale a O N U

0 importantă iniţiativă românească

New York 21. — Corespondentul 
Agerpres, Constantin Alexandroaie, 
transmite: Reprezentantul permanent 
ai României la Naţiunile Unite, am
basadorul Jon Datcu a deschis, luni 
«tujpä-amiazä, dezbaterile Plenarei A- 
dunării Generale asupra punctului 
înscris de tara noastră ,pe agenda se- 
«dumii, intitulat „Creşterea rolului 
Organizaţiei Naţiunilor Unite în 
menţinerea şi întărirea păcii şi secu
rităţii internaţionale, în dezvoltarea 
colaborării între toate naţiunile, in 
promovarea normelor dreptului inter
national în relaţiile dintre state".

Bl a arătat că ideea fundamentală 
care a călăuzit această iniţiativă, su
pusă dezbaterii forului plenar al or
ganizaţiei, o constituie necesitatea 
larg recunoscută de a se întreprinde 
o examinare aprofundată, cu partici
parea tuturor statelor membre, a u- 
uei chestiuni atît de importante şi 
urgente cum este întărirea rolului 
O.N.U.

într-o lume în care. interdepen
denţele se accentuează continuu, 
toate naţiunile sínt chemate, au 
dreptul şi sínt deopotrivă interesate, 
să ia parte la rezolvarea marilor 
probleme care cr>r.f'***ntă astăzi ome
nirea.

Un rol deosebit revine Organiza
ţiei Naţiunilor Unite, instituţiilor sa
le specializate, altor organisme in
ternationale, ca factori de stimulare 
a colaborării dintre state, de regle
mentare paşnică a diferendelor, de 
elaborare a normelor chemate să gu
verneze relaţiile dintre ţări şi de 
asigurare a transpunerii lor în viaţă.

Ó privire obiectivă asupra tablou
lui relaţiilor interstatale relevă creş
terea iorţej şi influenţei ţărilor so
cialiste, înrîurirea sporită pe care 
n  exercită popoarele, opinia publică, 
asupra cursului evenimentelor inter
naţii» ale.

Sintern contemporanii unei putem:- 
m  redeşteptări nationale a popoare
lor care s-au aflat timp de secole 
în robie colonială, sub dominaţia im
perialistă, ta.pt care îsi găseşte re
flectarea şi In. compoziţia Organiza
ţiei Naţiunilor Unite.

Pe de altă parte, revoluţia tehni- 
ro-şUîmiţifică, evoluţia rapidă a forţe- 
t*>r de producţie -au implicaţii ample 
s supra tuturor laturilor existenţei ma- 
betftale şi spirituale a omenirii,

Toate aceste schimbări calitative 
** f&cut ca astăzi nici o problemă 
«are interesează un popor sau altul să 
nu mai poată ii soluţionată decit cu 
participarea si ţinînd seama de ^in
teresele celor In cauză. Democratism - 
rea ■vieţii internationale a devenit o 
necesitate obiectivă.

Desigur, pe parcursul existenţei sa
le, organizaţia a jucat un rol pozitiv 
In viaţa internaţională. îi-a adus o 
contribuţie la îmbunătăţirea climatu- 
iuî politic, la destinderea internaţio
nală, la rezolvarea unor probleme 
majore. Ia lichidarea sistemului colo
nial, la promovarea cooperării în do
meniile economic, social, cultural şi 
umanitar, la codificarea şi dezvolta - 
î ea. progresivă a dreptului interna
ţional.

Din păcate însă multe din hotărlrile 
sale nu au fost realizate, sau au fost 
înfăptuite numai parţial.

Tn timp ce transformările revo
luţionare profunde care au loc în 
lume confirmă tot mai mult justeţea 
ţi valabilitatea principiilor care stau 
la temelia Naţiunilor Unite, asistăm 
la un proces paralel de eroziune a 
prestigiului şi eficienţei acestei orga
nizaţii.

în aceste împrejurări, apare întru 
totul justificată preocuparea crescân

da a statelor membre faţă de locul 
Organizaţiei Naţiunilor Unite în via
ţa internaţională, pentru a evita, prin 
toate mijloacele de care dispune co
munitatea internaţională, de a se a- 
jumge la repetarea experienţei sur
venite între cele două războaie mon
diale în ceea ce priveşte Liga Naţiu
nilor.

Propunerea pe care guvernul ro
mân a prezentat-o acestei sesiuni a 
Adunării Generale urmăreşte să dea
expresie concretă acestei preocupări, 
s ă  permită abordarea de ansamblu a 
acestei chestiuni de interes general.

Carta Naţiunilor Unite a oferit şi 
oferă un cadru propice pentru identi
ficarea unei largi arii de măsuri ca
re să sporească prestigiul şi eficien
ta O.N.U.

Este, de asemenea, necesar să se 
statueze cu toată tăria că orice a,ct 
de încălcare a suveranităţii Şi inde
pendenţei unui stat de către alte 
state trebuie să fie considerat ca in
compatibil cu apartenenţa la O.N.U. 
şi să atragă după sine condamnarea 
publică şi măsurile corespunzătoare, 
în conformitate cu spiritul şi preve
derile Cartei. Organizaţia noastră va 
trebui să nu permită sub nici un mo
tiv violarea suveranităţii unui stat 
membru.

în condiţiile în care politica de 
forţă şi dictat se manifestă încă în 
practica relaţiilor dintre state, orga
nizaţia va trebui să reafirme şi să 
întărească, în spiritul articolului 51 
ai Cartei, dreptul statelor de a se 
apăra cu toate mijloacele de care 
dispun, inclusiv cele militare, împo
triva oricăror încălcări ale integrită
ţii lor teritoriale, ale dreptului lor 
l.a independenţă şi suveranitate. în
datorirea O.N.U. este de a acorda 
neîntârziat sprijin la cerere, pentru 
curmarea unor asemenea acte, de 
a-şi dovedi eficacitatea în preveni
rea conflictelor şi consolidarea păcii.

Trebuie să se reafirme dreptul su
veran, inalienabil şi imprescriptibil, 
pe care-1 au toate statele şi popoarele 
de a dispune pe deplin şi perma
nent de toate resursele şi bogăţiile 
naturale, de a le readuce în patri
moniul national şi de a le folosi în 
interesul propăşirii lor economice şi 
sociale.

In. concepţia Cartei, Organizaţia 
Naţiunilor Unite ocupă un loc ' an
tral Intre instrumentele cooperării 
dintre state în epoca postbelică. Na
tura şi poziţia O.N.U. în relaţiile In
ternationale, ca mijloc de participare 
a tuturor statelor la rezolvarea pro
blemelor de interes general, reclamă 
ca hotărlrile care privesc întreaga 
comunitate mondială să fie elabora
te şi adoptate în cadrul ei, ca orga
nizaţia să fie folosită pentru tratarea 
şi reglementarea problemelor majore.

în acest sens, preşedintele Consi
liului de Stat al Republicii Socialiste 
România, Nicolae Ceauşescu. arăta 
recent că „este necesar... să intensi
ficăm eforturile pentru dezvoltarea 
colaborării internaţionale, pentru 
creşterea rolului fiecărei ţări, mari 
sau mici, în viata internaţională, pen
tru sporirea aportului ţărilor mici şi 
mijlocii în organismele internaţiona
le, unde trebuie să-şi spună cuvîntul 
in soluţionarea tuturor problemelor 
care privesc aşezarea relaţiilor vii
toare între state. Este necesar să ne 
preocupăm mai mult de perfecţiona
rea Organizaţiei Naţiunilor Unite ca
re poate şi trebuie să joiace un rol 
mai important In imprimarea noului 
curs, în realizarea colaborării şi 
păcii In lume“.

Sesiunea  
C onsiliu lu i 

F. A. O.
Roma 2î (Agerpras). — La Roma 

s-au deschis lucrările celei de-a 59-a 
sesiuni a. Consiliului Organizaţiei 
Naţiunilor Unite penfsii Alimentaţie 
şi Agricultură (F.A.O.). Addeke Boer- 
ma, directorul general al F.A.O., s-a 
referit, în discursul' său, la situaţia 
mondială a agriculturii. Au urmat 
dezbateri la care a participat şi şe
ful delegaţiei române, Ion Stanciu, 
adjunct al ministrului agriculturii.

El a subliniat că România, ca ţară 
în curs de dezvoltare, este interesată 
în măsurile menite să-i susţină efor
turile, pentru a face mai rapidă dez
voltarea economiei sale naţionale şi, 
in special, dezvoltarea agriculturii. 
România — a spus vorbitorul — în
ţelege să sprijine acţiunile F.A.O., în
dreptate spre liberalizarea schimburi
lor agricole şi se pronunţă împotri
va oricăror bariere artificiale, care 
împiedică libera circulaţie a produ
selor agricole.

Intervenind Ia punctul de pe ordi
nea de zi privind priorităţile şi a- 
meliorarea metodelor de lucru ale 
Consiliului, reprezentantul perma
nent al tării noastre pe lingă F.A.O., 
ambasadorul lacob lonaşeu, a spus 
că activitatea Consiliului F.A.O. tre
buie legată mai strîns de aceea a Se
cretariatului F.A.O. a reprezentanţi
lor regionali, In scopul de a face 
să crească eficienţa organizaţiei, în 
ajutorarea ţărilor în curs de dezvol
tare, în facilitarea schimburilor de 
informaţii şi tehnologie, în circula
ţia şi valorificarea produselor agri
cole ale acestor ţări.

P r o i e c t  d e  l e g e  p r i v i n d  „ î n g h e ţ a r e a  
p r e ţ u r i l o r  ş i  s a l a r i i l o r  î n  A n g l i a

Londra 21 (Agerpres). — Camera 
Comunelor a adoptat luni seara —- 
cu 292 de voturi pentru şi 263 con
tra — proiectul de lege privind „în
gheţarea“ preţurilor şi â salariilor pa 
o perioadă de 90 de zile. Legea in
tră în vigoare retroactiv, începînd 
de Ia 6  noiembrie, dată la care pre
mierul Edward Heath a anunţat blo
carea preţurilor şi a salariilor, mă
suri destinate — iu concepţia guver
nului — stăvilirii inflaţiei, fenomen 
care a luat proporţii îngrijorătoare.

După cum se ştie, în luna septem
brie, cabinetul Heath, a prezentat un 
program de „limitare voluntară* a 
preturilor şi salariilor, ale cărui pre
vederi au făcut obiectul a numeroase 
runde de convorbiri infructuoase cu 
reprezentanţii sindicatelor şi ai pa
tronatului britanic. Guvernul a refu
zat să ia. iu considerare obiecţiile 
sindicatelor, car« au relevat că mă

surile programului guvernamental lo
vesc in special in interesele oameni
lor muncii, afoctînd prea pufin sau 
deloc, marele capital. In acest con
text, scomtînd pe majoritatea confor
tabilă de care dispune în Parlament, 
guvernul conservator a înaintat Ca
merei Comunelor proiectul de lege 
privind „îngheţarea" preţurilor şi a 
salariilor şi a depus eforturi insis
tente pentru adoptarea sa neîntlrzia- 
tă prin introducerea „legii ghiloti
nei“ — procedură care limitează du
rata dezbaterilor parlamentare.

După cum apreciază agenţiile in
ternaţionale de presă, impunerea a- 
eestei legi este susceptibilă să pro
voace o nouă perioadă de tensiune 
în relaţiile dintre guvern şi sindica
te, care şfi-au anunţat hotărîrea de 
a boicota prin orice mijloace, apli
carea acelor prevederi care contra
vin intereselor lor.

Un discurs al lui 
G iuseppe M edici

Roma 21 (Agerpres). — Referin- 
du-se la Conferinţa europeană pentru 
securitate şi cooperare, ministrul ita
lian al afacerilor externe, Giuseppe 
Medici, a afirmat — intr-un discurs 
rostit la Modena — că „intensa acti
vitate de sondaje politice", întreprin
să recent de Italia, are drept obiec
tiv „definirea, într-un spirit de sin
ceritate constructivă, a problemelor 
de pe ordinea de zi a conferinţei şi 
a posibilelor zone de convergenţă şi 
de înţelegere“ între diferitele ţări 
europene, pentru a se realiza instau
rarea unui climat de încredere in 
raporturile dintre statele continentu
lui.

„Italia — a spus Medici •— este de 
părere că securitatea şi cooperarea 
în .Europa trebuie să se extindă şi 
asupra bazinului, mediteraneean“, 
fiind necesară „o cooperare econo
mică din ce în ce mai strînsă şi mai 
organică între cele două maluri ale 
mediteraneä“.

R. P. BULGARIA. — tn oraşul 
Svishtov se ailă în prezent în 
construcţie, într-un stadiu foarte 
avansat, un nou combinat „Svi- 
loza" ale cărui produse principale 
vor li fibrele chimice. în foto: 
şantierul de construcţie al insta
laţiei de purificare din cadrul 

Fabricii de fibre

A tm o sferă
politică

argentin iană
Buenos Aires 21 (Agerpres). — 

Fostul preşedinte al Argentinei, Jüan 
Peron, a participat la o reuniune cu 
conducătorii sau reprezentanţii a 26 
de formaţiuni politice din ţară, pre
cum şi cu lideri sindicali şţ condu
cători de întreprinderi.

înitr-o declaraţie făcută la înche
ierea reuniunii, Juan Peron a afir
mat că a fost realizat „un acord în 
ce priveşte adoptarea unei atitudini 
unice a organizaţiilor politice re
prezentate". El a subliniat, totuşi, că 
„munca noastră este de-abia la în
ceput“.

în ciuda caracterului secret al de
liberărilor, relevă agenţia France 
Presse, mai mulţi participanţi au fur
nizat indicaţii asupra rezultatelor ob
ţinute. S-a hotărît, astfel, crearea u- 
nei comisii în scopul precizării punc
telor asupra cărora părerile coincid, 
urmând ca, în cazul realizării unui 
acord definitiv să se elaboreze un 
document care să rezume poziţia a- 
cestor partide politice faţă de mo
dalitatea de desfăşurare a alegerilor 
de anul viitor.
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Guineea—Bissau este gata 
pentru independenţă

E v en im en tu l p e  scu rt D

VşW e<*e pr«gam, tar proc«*wl * 
ireversibil: înainte de sfîrşitul anului, 
Gtiineea-Bissau va deveni un nou 
stat independent al Africii. Undeva, 
în broşa din teritoriile eliberate de 
sub ocupaţia trupelor colonialiste por. 
inghez«, Adunare» constituantă, ál
l tá it*  din aproximativ 40 de repre
zentanţi aleşi d« către adunările 
populare la Începutul acestui an, va 
proclama crearea noului stat.

rina din provinciile portugheze „d* 
peste mări* a învins. Primejdios e- 
templu pentru celelalte. Poziţia in
ternaţională a Portugaliei este serios 
zdruncinată, căci Lisabona nu-şi poa
te face iluzii: odată independentă, 
Guineea-Bissau va fi recunoscută de 
către zeci de târî care, în prezent, 
se pronunţă în favoarea mişcării de 
eliberare de sub dominaţia colonială, 
iar, potrivit normelor Dreptului In
ternaţional intervenţia militară por
tugheză se va transforma, în mod 
juridic, in agresiune contra unui stat 
independent. Tristă perspectivă pen
tru colonialiştii portughezi, dar exal- 
tant exemplu pentru celelalte mişcări 
de eliberare din Africa!

în acest mod se încheie nouă ani 
de luptă eroică Si fără preget a for
ţelor de eliberare. Pentru trupele co
lonialiste, sfîrşitul a început in anii

1966—1909, etnd Partidul african pen
tru independenţa Guineei şi a Insule
lor Capului Verde (P.A.l.G.C.) a lan
sat atacul pe frontul de est, străpun- 
gîndu-ie liniile între sudul eliberat 
deja şi frontul din nord. Atunci, co
lonialiştii au fost forţaţi să se retragă 
în taberele şi cazărmile lor.

DIN PRESA 
STRĂINĂ

Eliberarea teritoriului oriental al 
Guineei a conferit forţelor P.A.l.G.C. 
o posibilitate de mişcare totală. în
cet, dar sistematic, teritoriul ocupat 
de trupele coloniale în acest sector, 
a fost micşorat. Armata de eliberare 
controlează drumurile care conduc 
spre oraşele cele mai importante ale 
ţării: Bissau — capitala, Bulama, Ba- 
hala, Bissora, Farim, Katio. Odală 
re poziţiile sale au fost ferm conso
lidate, P.A.I.G.C. a adoptat, începînd 
cu iunie 1971, o strategie nouă, ajun- 
gînd să demonstreze Comandamen
tului portughez din Guineea că pa
trioţii pot lovi direct „centrele ner
voase" vitale ale puterii coloniale. In 
cursul ultimelor luni, aeroportul Bis-

(„Jeune Afrique")

sau, deşi puternic apărat, a constituit 
obiectivul unor puternice atacuri ale 
patrioţilor. Anterior, colonialiştii con
siderau ca intangibilă o zonă de 60 
de kilometri la est de Bissau. As
tăzi insă, „zona intangibilă" e Ia dis
creţia patrioţilor.

Paralel cu acţiunea sa militară, 
P.A.l.G.C. a trecut la lupta armată, 
domeniile vieţii sociale, creînd bazele 
unei administraţii solide, alfabetizînd 
cea mai mare parte a populaţiei din 
zonele eliberate, edificînd structuri 
sanitare. în prezent, în brusă acţio
nează cel puţin 40 de medici. Cînd 
P.A.I.G.C. a trecut la lupta armată 
în urmă cu nouă ani, în ţară nu exis
tau decît trei sau patru. Dar efortul 
principal este îndreptat spre forma
rea cadrelor tehnice, al căror număr 
se ridică astăzi la cîteva mii, ceea 
ce înseamnă mult pentru o populaţie 
de 800 0 0 0  de locuitori, răspînditi pe 
o suprafaţă de 36 000 kilometri pă
traţi. Peste 400 de tineri guineezi ur
mează diierite studii tehnice, în ţă
rile prietene. Portughezii, în 450 de 
ani de colonizare, n-au permis decît 
unui număr de 12  guineezi să pă
trundă în clasele superioare ale şco
lilor secundare. Unul singur a putut 
să-şi termine studiile universitare: 
este Amilcar Cabrai, inginer specia
list în hidraulică, liderul P.A.l.G.C,
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0  PARTICIPANŢII LA LUCRĂRILE celei de-a 17-a sesiuni a Con
ferinţei Generale a Organizaţiei Naţiunilor Unite pentru Educaţie, Ştiin
ţă şi Cultură (U.N.E.S.C.O.) au aprobat marţi, în unanimitate, primirea 
Republicii Democrate Germane în această organizaţie. Astfel, R.D, 
Germană devine cel de-al 131-lea stat membru al U.N.E.S.G.O.

Luînd cuvîntul la şedinţă, preşedintele Consiliului Executiv al 
U.N.E.S.G.O., Prem Kirpal, a subliniat importanţa acestei hotărîrl pentru 
asigurarea universalităţii U.N.E.S.G.O.

0  LA PALATUL „PALFFY" din centrul Vienei a avut loc, ia 20 no
iembrie, o seară consacrată ţării noastre, organizată de Asociaţia 
Austria-România, în cadrul manifestărilor dedicate celei de-a 25-a 
aniversări a republicii.

0 REÎNTORS IN PATRIE DUPĂ 17 ANI DE EXIL VOLUNTAR, fostul 
'i preşedinte al Argentinei, Jüan Peron, s-a întîlnit cu Ricardo Balbin, 

preşedintele Uniunii Civile Radicale a Poporului (U.G.R.P.). S-a anunţat 
că nu va fi făcută nici o alianţă electorală între această organizaţie 
şi partidul justiţialist în legătură cu alegerile din luna martie 1973,

0 IARNA, care şi-a făcut simţită prezenţa, în aceste zile, în mai 
multe ţări din Europa, pare să se fi instalat şi în Italia, unde, mai ales 
în regiunile din nord, a nins abundent în ultimele 24 de ore. In 
Piemont, Lombardia, Valle d'Aosta, traficul rutier se desfăşoară cu 
dificultate.

0 DANEMARCA va stabili relaţii diplomatice cu RJD. Germană pină 
la sfîrşitul anului în curs, a declarat ministrul afacerilor externe danez, 
Knud Andersen, într-un interviu acordat ziarului „Politiken*.

O CENTRUL MEDICAL DIN STANFORD, S.U.A., a anunţat că o 
echipă de chirurgi condusă dé doctorul Norman Shumway a efectuat 
cu succes cea de-a 50-a operaţie de transplant a unei inimi. Starea 
postoperatorie a pacientului, un californian în vîrstă de 51 de ani, este 
satisfăcătoare.

0  UN VAL DE FRIG NEOBIŞNUIT S-A ABĂTUT ASUPRA ANATO- 
LIEI ORIENTALE, unde temperatura a coborît la minus 20 de grade. 
Stratul de polei ce s-a aşternut pe şosele a paralizat circulaţia.

Ca urmare a unei epidemii de gripă, în cinci provincii din Turcia, 
şcolile au fost, temporar, închise.

0  PROFESORII AU OBSERVAT de mult timp că atenţia şcolarilor 
slăbeşte în jurul orei 11 dimineaţa. S-a constatat însă că distribuirea 
de alimente în şcoală, în cursul dimineţii, suprimă această „cădere". 
Statisticile arată, de asemenea, că numărul accidentelor de muncă este 
mai. ridicat spre sfîrşitul dimineţii.

Medicii recomandă, de aceea, un mic dejun care să aducă organis
mului aproximativ un sfert din raţia cotidiană de calorii şi proteine. 
Din prima masă a zilei nu ar trebui să lipsească laptele, pîinea, brînza 
şi, la alegere, ouă sau şuncă, un fruct proaspăt, sau un suc de fructe.

I Grupul întreprinderilor in- \ 
\ dustriei de accesorii pentru I 
• industria uşoară din Sibiu \
I str. Rîului nr. 33,
- angajeaza prin concurs:

— 1 maistru tratamentisti !
1 maistru sculer {
1 inginer T.C.M. pentru postul de sculer şef. * 

l Informaţii suplimentare la serviciul personal-învăţa- J 
I mint, telefon 2 10 80, interior 116. \

* 0 .BMW ’ M .4

Oficiul de cadastru şi organizarea teritoriului
Sibiu

1 str. Someşului nr. 49,

Í ANGAJEAZĂ, S
I  în condiţiile Legii nr. 12/1971 şi H.C.M. 914 1968 s*  
I  — 2 şoferi categoria B. ;jjj
ĂW /AV/AVVW .VW .V,V.V.V.V,‘.V.V,W ,V.W .W .V,SVVAVVAV.

§ 1! Uzina m e c a n ic ă4-

j M î r ş a
t  angajează prin transfer sau concurs:
-Â-j -♦"1
I  — jurisconsult principal sau jurisconsult.
ţ  Condiţiile de studii şi stagiu conform Legii nr. 12/
*  1971 şi H.C.M. nr. 914/1968, salarizarea conform r
I  H.C.M. 914/1968. |

|  Uzina acordă spor de izolare. £

Ij Informaţii suplimentare Ia serviciul personal.
(i t ) * l l ţ t ***t***t*l * W t* tH W R W ***»W **H **» ffm * * * **»*Y f*W t!

Si
*!
ViI
Vi

întreprinderea de reţele electrice
Sibiu

(J ŞANTIERUL CONSTRUCŢII MONTAJ

angajează de urgenţă :
— 3  zidari
— 1 mecanic utilaje
— electricieni
— muncitori necalificaţi. \

încadrarea şi salarizarea se face conform Legii nr. \  
12/1971 şi H.C.M. 914/1968. ’

Liceul industrial pentru industria
alimentară Sibiu

• 1
angajează prin CONCURS :

-— 1 contabil principal
— 1 conducător auto
— 1 muncitor calificat sudor
— 1 muncitor calificat instalator
— 1 şef atelier producţie.

Informaţii la telefon 1 42 88 sau 2 31 76.

fabrica  de ciorapi „7 Noiembrie4"
Sibiu

recrutează de urgenţă băieţi şi fete între 16— 18 ani 
pentru a-î califica prin UCENICIE LA LOCUL DE 
M UNCĂ în meseria de tricoteri (pentru fete) şi aju

tori de maiştri (pentru băieţi).
Informaţii Ia compartimentul personal-învăţămînt, 

telefon 1 32 70.

M I C A  P U B L I C I T A T E
Vîud casă liberă, 3 camere, bu

cătărie, baie, pivniţă, garaj, încălzire 
centrală. Informaţii telefon 2 24 22, 
orele 16—20.

Atelierul din str. Postăvarilor 6 
(lingă uzina „Independenţa“) primeşte 
şi execută comenzi de tors şi dará
éit lină.

închiriez cameră nemobilată, in 
trare separată, str. Micu Klein 29

Vînd roată completă, nouă, Dacia 
1100, cauciuc radial. Telefon 1 10 47 
sau 3 08 97.

Vînd radio 'I’elefunken şi masă ex
tensibilă. Sibiu, str. 9 Mai 47, Ziegler.

Caut femeie în casă, 8 ore. Sibiu, 
str. Bîlea 17,

VÎND apartament liber, earlier vile, 
Informaţii, str. Avram Iancu 5, apar-
tament 3. ___________________

PIERDUT. 22 septembrie 1972, sea
ra. pe trasenl Podului—Lenin—centru 
Mediaş, ceas damă, brăţară metal 
galben, amintire familie. Aducătorului 
bună recompensă. Mediaş, Carpaţi 37,
Schneider Dietlinde.________

VÎND motocicletă Jawa I7S cra.c^ 
preţ convenabil, stare bună. Haşag, 
Grosu.

Familia mulţumeşte căldqros ru
delor şi tuturor celor care au luat 
parte la marea durere suferită 
prin pierderea iubitului soţ, tată 
şi bunic

ZADAROJNEA VASILE, 
in vîrstă de 72 ani.
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